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PROTOKÓŁ Nr XLIV/2018 
 

Z obrad XLIV Sesji Rady Miejskiej Leszna VII kadencji, odbytej  
w dniu 25 stycznia 2018 roku w sali sesyjnej Urzędu Miasta Leszna  
ul. Kazimierza Karasia nr 15 w Lesznie, w godzinach od 14:00 do 17:28. 
 
 
Pan Przewodniczący Sławomir Szczot przewodniczy obradom XLIV Sesji 
Rady Miejskiej Leszna. 

 
Pan Przewodniczący Szczot – Szanowni Państwo! Otwieram 

obrady 44 Sesji Rady Miejskiej Leszna. 
   
− Witam mieszkańców Miasta Leszna przybyłych na dzisiejsze obrady, 
− Witam Radnych Rady Miejskiej Leszna, 
− Witam Pana Łukasza Borowiaka Prezydenta Miasta Leszna i jego  

współpracowników, 
− Witam zaproszonych gości przybyłych na obrady, 
− Witam przedstawicieli Młodzieżowej Rady Miasta Leszna, 
− Witam przedstawicieli mediów lokalnych, prasy, radia i telewizji kablowej,  

a także mieszkańców, którzy będą oglądać dzisiejszą Sesję za pośrednictwem 
Internetu. 

 
Pan Przewodniczący Szczot – Stwierdzam, że na 23 Radnych,  

w Sesji na chwilę obecną uczestniczy 17 Radnych, nieobecnych jest 6 Radnych. 
Mamy quorum, zatem wszelkie decyzje będą wiążące. Szanowni Państwo! Proszę 
o chwilę uwagi teraz. Ze smutkiem zawiadamiam Państwa, że 14 stycznia, 2 dni 
po naszym wspólnym spotkaniu, w którym Pan były Radny Rady Miejskiej Leszna 
Bogusław Zięta uczestniczył w tym spotkaniu, 2 dni później zmarł  
w niewyjaśnionych okolicznościach. Chciałbym poprosić Państwa o uczczenie 
Pana Bogusława Ziętę minutą ciszy.  
 
Minuta ciszy. 
 
  Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Informuję Państwa 
Radnych, że nie wniesiono uwag do protokółu 43 Sesji naszej Rady. Państwo 
Radni otrzymaliście porządek obrad dzisiejszej Sesji – Jest na piśmie i stanowi 
Załącznik Nr 1 do niniejszego protokółu, a przed dzisiejszą Sesją na 
posiedzeniach Komisji oraz drogą elektroniczną otrzymaliście Państwo: 
– projekty uchwał w sprawie deklaracji zabezpieczenia w budżecie Miasta Leszna 
na rok 2018 środków finansowych przeznaczonych na realizację projektu 
przedłożonego do współfinansowania ze środków Funduszu Rozwoju Kultury 
Fizycznej w ramach „Programu rozwoju małej infrastruktury sportowo-rekreacyjnej 
o charakterze wielopokoleniowym – Otwarte Strefy Aktywności (OSA) EDYCJA 
2018” – DRUK Nr 635,  
– kolejną uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, 
innych form wychowania przedszkolnego, szkół i ośrodków rewalidacyjno-
wychowawczych prowadzonych przez osoby prawne inne niż jednostki samorządu 
terytorialnego i osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
pobrania i wykorzystania – DRUK Nr 636, 
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– kolejny projekt w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w Uchwale Rady 
Miejskiej Leszna z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie ustalenia wykazu 
wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2017 oraz określenia 
ostatecznego terminu dokonania tych wydatków – DRUK Nr 637, 
– projekt uchwały zmieniający Uchwałę Nr III/11/2014 Rady Miejskiej Leszna  
z dnia 11 grudnia 2014 roku w sprawie wyboru przewodniczącego  
i wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Leszna 
– DRUK Nr 638, 
– oraz projekt uchwały zmieniający Uchwałę Nr III/15/2014 Rady Miejskiej Leszna  
z dnia 11 grudnia 2014 roku w sprawie wyboru przewodniczącego  
i wiceprzewodniczącego Komisji Praworządności i Porządku Publicznego Rady 
Miejskiej Leszna – DRUK Nr 639, 
– także autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
Miasta Leszna na rok 2018 – DRUK Nr 628, 
– II wersję uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Leszna na lata 2018-2030 – DRUK Nr 629, 
– dostaliście także Państwo projekt uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej 
Rady Miejskiej Leszna powołanej do zbadania okoliczności związanych  
z zamknięciem pływalni „Akwawit” – DRUK Nr 640 oraz II wersję tego projektu.  
W dniu 18 stycznia br. na moje ręce wpłynęło pismo Prezydenta Miasta Leszna  
z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej Sesji projektu uchwały  
w sprawie deklaracji zabezpieczenia w budżecie Miasta Leszna na rok 2018 
środków finansowych przeznaczonych na realizację projektu przedłożonego do 
współfinansowania ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej w ramach 
„Programu rozwoju małej infrastruktury sportowo-rekreacyjnej o charakterze 
wielopokoleniowym – Otwarte Strefy Aktywności (OSA) EDYCJA 2018” – DRUK 
Nr 635 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego protokółu.  
W związku z powyższym proponuję, aby w Punkcie 4 porządku obrad  
w podpunkcie 9 umieścić projekt uchwały na DRUKU Nr 635 w sprawie tej 
deklaracji zabezpieczenia. W związku z tym, że projekt wpłynął w terminie 
przewidzianym w Statucie, stąd nie musimy wprowadzać go przez głosowanie.  
Prezydent Miasta Leszna pismem z dnia 22 stycznia zwrócił się z prośbą  
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały na DRUKU Nr 636  
w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, innych form 
wychowania przedszkolnego, szkół i ośrodków rewalidacyjno-wychowawczych 
prowadzonych przez osoby prawne inne niż jednostki samorządu terytorialnego  
i osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania  
i wykorzystania – DRUK Nr 636 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 3 do 
niniejszego protokółu. W związku z tym, że ten projekt wpłynął nieco później, 
pytam zatem Państwa Radnych, kto z Państwa Radnych jest za wprowadzeniem 
do porządku obrad projektu uchwały na DRUKU Nr 636 w punkcie 4 podpunkcie 
10? Kto z Państwa jest za wprowadzeniem tego projektu, proszę o podniesienie 
ręki i naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Wysoka Rada wprowadziła jednogłośnie 
 
Wniosek został przyjęty:  
18 głosami za, 
  0 głosami przeciw, 
  0 głosami wstrzymującymi się.  
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  Pan Przewodniczący Szczot – Prezydent Miasta Leszna pismem  
z dnia 23 stycznia br. zwrócił się z prośbą o poszerzenie porządku obrad o projekt 
uchwały na DRUKU Nr 637 w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w Uchwale 
Rady Miejskiej Leszna z dnia 28 grudnia 2017 roku w sprawie ustalenia wykazu 
wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2017 oraz określenia 
ostatecznego terminu dokonania tych wydatków – Jest na piśmie i stanowi 
Załącznik Nr 4 do niniejszego protokółu. Pytam zatem Państwa Radnych kto  
z Państwa jest za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały na 
DRUKU Nr 637 w punkcie 4 podpunkcie 3? Kto z Państwa jest za, proszę  
o podniesienie ręki i naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Kto jest przeciw? Kto 
się wstrzymał? Jednomyślnie, 18 głosami za dołączyliśmy ten projekt uchwały na 
DRUKU Nr 635 w podpunkcie 3. Pozostałe punkty będą miały kolejne litery.   
 
Wniosek został przyjęty:  
18 głosami za, 
  0 głosami przeciw, 
  0 głosami wstrzymującymi się.  
 

Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Państwa! W związku  
z informacją o wyborze Wiceprzewodniczącego Komisji Praworządności  
i Porządku Publicznego, zachodzi konieczność podjęcia dwóch uchwał 
zmieniającej Uchwałę Nr III/11/2014 Rady Miejskiej Leszna z dnia 11 grudnia 
2014 roku w sprawie wyboru przewodniczącego i wiceprzewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej Leszna – DRUK Nr 638. Pytam zatem Państwa 
Radnych, kto z Państwa jest za wprowadzeniem do porządku obrad projektu 
uchwały na DRUKU Nr 638 w punkcie 4 podpunkcie 12, proszę o podniesienie 
ręki i naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwałę na DRUKU Nr 638 
wprowadziliście Państwo do porządku obrad jednomyślnie  
 
Wniosek został przyjęty:  
18 głosami za, 
  0 głosami przeciw, 
  0 głosami wstrzymującymi się.  
 
 Pan Przewodniczący Szczot – Oraz zmieniającej Uchwałę  
Nr III/15/2014 Rady Miejskiej Leszna z dnia 11 grudnia 2014 roku w sprawie 
wyboru przewodniczącego i wiceprzewodniczącego Komisji Praworządności  
i Porządku Publicznego Rady Miejskiej Leszna – DRUK Nr 639. Pytam zatem 
Państwa Radnych, kto z Państwa jest za wprowadzeniem do porządku obrad 
projektu uchwały na DRUKU Nr 639 w punkcie 4 podpunkcie 13, proszę  
o podniesienie ręki i naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Kto jest za? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że projekt na DRUKU  
Nr 639 został wpisany do porządku obrad  
 
Wniosek został przyjęty:  
17 głosami za, 
  0 głosami przeciw, 
  0 głosami wstrzymującymi się.  
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 Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Państwa! Prezydent Miasta 
Leszna pismem z dnia 23 stycznia br. zwrócił się do mnie z wnioskiem  
o powołanie komisji doraźnej w celu zbadania procesu przejęcia pływalni 
„Akwawit” i przyczyn jej zamknięcia – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 5 
do niniejszego protokółu. Wychodząc naprzeciw prośbie Prezydenta 
przygotowałem projekt uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej Rady 
Miejskiej Leszna powołującą tą komisję – DRUK Nr 640. Pytam zatem Państwa, 
kto z Państwa jest za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały na 
DRUKU Nr 640 w punkcie 4 podpunkcie 14, proszę o naciśnięcie odpowiedniego 
przycisku. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką 
Radę, że projekt uchwały na DRUKU Nr 640 został wprowadzony  
 

Wniosek został przyjęty:  
17 głosami za, 
  0 głosami przeciw, 
  1 głosem wstrzymującym się.  
 

Pan Przewodniczący Szczot – Czy są jakieś inne propozycje zmian 
do porządku obrad? Nie widzę. W związku z tym pytam Państwa Radnych, kto jest 
za tym, aby przyjąć zmiany polegające na poszerzeniu porządku obrad  
w kolejności, jaką przedstawiłem przed chwilą, proszę o uzupełnienie właśnie o te 
uchwały, czyli teraz głosujemy nad całością po tych zmianach porządku obrad. Kto 
jest za, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? Nowy porządek obrad został przyjęty jednomyślnie 

   
Wniosek został przyjęty:  
19 głosami za, 
  0 głosami przeciw, 
  0 głosami wstrzymującymi się.  
 

Pan Przewodniczący Szczot – Wobec tego przystępujemy do 
realizacji porządku obrad.     
 
Porządek obrad: 
 
1.  Otwarcie obrad. 
2.  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 
3.  Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 
4.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
1) zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2018 – DRUK Nr 628, 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2018-2030 

– DRUK Nr 629, 
3) sprostowania błędu pisarskiego w uchwale Rady Miejskiej Leszna  

Nr XLIII/592/2017 z dnia 28 grudnia 2017 w sprawie ustalenia wykazu 
wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2017 oraz 
określenia ostatecznego terminu dokonania tych wydatków – DRUK Nr 637, 

4) zmiany uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy stosowanych  
w podatkach lokalnych – DRUK Nr 630, 



 

 

5

 

5) określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad działania Komitetu 
Rewitalizacji – DRUK Nr 627, 

6) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie 
ulic: Królowej Jadwigi, Waleriana Wróblewskiego i Jarosława Dąbrowskiego  
w Lesznie – DRUK Nr 631, 

7) nadania imienia Zespołowi Szkół nr 4 w Lesznie – DRUK Nr 632,  
8) zawierania porozumień między Miastem Leszno a innymi jednostkami 

samorządu terytorialnego, dotyczących zasad prowadzenia punktów 
katechetycznych nauczania religii Kościołów i wyznań innych niż katolickie 
– DRUK Nr 633, 

9) wystąpienia ze Związku Miast Polskich – DRUK Nr 634, 
10) deklaracji  zabezpieczenia w budżecie Miasta Leszna na rok 2018 środków   

finansowych przeznaczonych na realizację projektu przedłożonego do 
współfinansowania ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej  
w ramach „Programu rozwoju małej infrastruktury sportowo-rekreacyjnej  
o charakterze wielopokoleniowym – Otwarte Strefy Aktywności (OSA)  
EDYCJA 2018” – DRUK Nr 635, 

11) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, innych form   
  wychowania przedszkolnego, szkół i ośrodków rewalidacyjno- 
  wychowawczych prowadzonych przez osoby prawne inne niż jednostki  
  samorządu terytorialnego i osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli  
  prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. – DRUK Nr 636, 

12) zmieniająca uchwałę Nr III/11/2014 Rady Miejskiej Leszna  
z dnia 11 grudnia 2014 roku w sprawie wyboru przewodniczącego  
i wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Leszna – DRUK  
Nr 638, 

13) zmieniająca uchwałę Nr III/15/2014 Rady Miejskiej Leszna  
z dnia 11 grudnia 2014 roku w sprawie wyboru przewodniczącego  
i wiceprzewodniczącego Komisji Praworządności i Porządku Publicznego  
Rady Miejskiej Leszna – DRUK Nr 639,  

14) powołania komisji doraźnej Rady Miejskiej Leszna powołanej do zbadania  
okoliczności związanych z zamknięciem pływalni “Akwawit” – DRUK Nr 640. 

 
5. Interpelacje i zapytania Radnych. 
6. Wolne głosy i wnioski. 
7. Zakończenie. 
 
Pkt 2. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 
 

Pan Przewodniczący Szczot – Szanowni Państwo Radni! 
Poprzednia Sesja naszej Rady odbyła się 28 grudnia ubiegłego roku. Przez te 
5 tygodni okresu międzysesyjnego odbyło się szereg spotkań noworocznych,  
w których uczestniczyłem, podobnie jak wielu z Państwa Radnych. Jak co roku  
w okresie świątecznym obchodziliśmy w Lesznie rocznicę wybuchu Powstania 
Wielkopolskiego. W dniu 27 grudnia upamiętniając 99. już rocznicę złożyliśmy 
wiązanki kwiatów w Kwaterze Powstańców Wielkopolskich na cmentarzu  
przy ul. Kąkolewskiej oraz pod pomnikiem Powstańców Wielkopolskich na Placu 
Kościuszki. Nierozerwalna z tą rocznicą jest 98. rocznica Odzyskania 
Niepodległości przez Miasto Leszno, czyli powrotu do Macierzy przypadająca na 
dzień 17 stycznia. Bardzo Państwa proszę o uwagę! Tegoroczne obchody różniły 
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się od poprzednich szczególną atmosferę, którą stworzył udział grup 
rekonstrukcyjnych przypominających ówczesne wydarzenia. Wystąpienia władz 
miasta i posła Jana Dziedziczaka spotęgowały patriotyczny nastrój zebranych 
mieszkańców naszego miasta. Jednym z elementów obchodów jest wręczenie 
nagród i wyróżnień przyznanych przez Radę Miejską i Prezydenta. W tym roku 
otrzymało je ponad 40 osób, instytucji i stowarzyszeń. 
W imieniu organizatorów, ksiądz Jan Majchrzak Dziekan Dekanatu 
Leszczyńskiego, zaprosił nas wszystkich na organizowany w Lesznie Orszak 
Trzech Króli w dniu 6 stycznia 2018 roku. Jak wiemy orszak był bardzo udanym 
wydarzeniem zamykającym okres Świąt Bożego Narodzenia. Należą się wyrazy 
uznania dla organizatorów.  
W dniu 8 stycznia 2018 roku na moje ręce wypłynęła uchwała Kolegium  
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, mówiąca o tym, że Uchwała  
Nr XLII/563/2017 Rady Miejskiej Leszna z dnia 30 listopada 2017 roku  
w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2017, została 
podjęta z naruszeniem przepisów prawa. Jednocześnie RIO uznała, że naruszenie 
miało charakter nieistotny. 
W dniu 9 stycznia 2018 roku również na moje ręce z Regionalnej Izby 
Obrachunkowej wpłynęło pismo, w którym RIO stwierdza, że w Uchwale  
Nr XLII/566/2017 naszej Rady z dnia  30 listopada 2017 roku w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy stosowanych w podatkach 
lokalnych, wystąpiły oczywiste omyki pisarskie. Jednocześnie RIO wskazuje na 
wyeliminowanie stwierdzonej nieprawidłowości stosownie do zapisów kodeksu 
postępowania administracyjnego. Procedowany na dzisiejszej Sesji projekt 
uchwały na DRUKU Nr 630 wychodzi naprzeciw tym wymaganiom. 
Również w dniu 9 stycznia bieżącego roku na moje ręce wpłynęła petycja 
mieszkańców Leszna-Gronowa w sprawie ulicy Jana Skrzetuskiego na Gronowie. 
Mieszkańcy wnioskują o zabezpieczenie środków finansowych na wykonanie 
nawierzchni utwardzonej pozostałej części ulicy. W dniu 18 stycznia petycję 
przekazałem do rozpatrzenia i przegłosowania Komisji Rozwoju i Infrastruktury 
Miejskiej. 
W dniu 12 stycznia w Miejskim Ośrodku Kultury odbyło się już po raz 19. 
spotkanie obecnych Radnych Rady Miejskiej Leszna z Radnymi naszej Rady  
od I do VI kadencji. Jest to utrwalona forma wymiany doświadczeń, uwag  
i propozycji na temat funkcjonowania naszej Rady. Dziękuję dyrekcji, 
nauczycielom i uczniom II Liceum Ogólnokształcącego w Lesznie za piękną 
oprawę artystyczną tego spotkania. 
Pragnę poinformować, że w dniu 13 stycznia uczestniczyłem także w spotkaniu 
opłatkowym środowisk kombatanckich organizowanych przez leszczyński oddział 
Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej, w tym przez naszego Radnego 
Pana Marka Goryniaka w Mórkowie.  
15 stycznia w naszym mieście gościliśmy Panią Beatę Szydło, Wicepremier  
w rządzie Pana Mateusza Morawieckiego odpowiedzialną za sprawy społeczne. 
Pani Premier wzięła udział w gali „Leszczyńskiego Becikowego”. Chwaliła 
inicjatywę samorządu Leszna; jak stwierdziła bardzo dobrze uzupełnia ona 
prorodzinne działania rządu. Otwarte spotkanie z mieszkańcami zakończyło wizytę 
Pani Premier w Lesznie. Na spotkanie z Beatą Szydło do Teatru Miejskiego 
przyszło około 250 osób. Sala wypełniona była po brzegi i nie dla wszystkich 
starczyło miejsca siedzącego. Byłą Premier powitała burza oklasków, po czym 
zasiadła na scenie w towarzystwie Prezydenta Leszna Łukasza Borowiaka oraz 
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posła Jana Dziedziczaka. Wicepremier bardzo chwaliła też prorodzinne działania 
samorządu. Zapytana przez jednego z mieszkańców, które z miejskich pomysłów 
szczególnie jej się podoba wymieniła „Leszczyńskie becikowe” oraz program 
„Student Plus”. 
W dniu 18 stycznia w Bibliotece Ratuszowej odbyła się promocja książki 
Małgorzaty Halec, która jest poświęcona doktorowi Bronisławowi Świderskiemu. 
Gościem specjalnym był wnuk bohatera książki - Jerzy Świderski. 
Na zaproszenie Instytutu Leszczyńskiego w dniu 20 stycznia do Leszna przyjechał 
Wiceminister Kultury Pan Jarosław Sellin. W otwartym spotkaniu zorganizowanym 
w Miejskiej Bibliotece Publicznej padła zapowiedź utworzenia nowych muzeów,  
w tym Muzeum Powstania Wielkopolskiego w Poznaniu. 
Przed dzisiejszą Sesją otrzymaliście Państwo Radni proponowane terminy Sesji 
Rady w bieżącym roku. Aby uniknąć nieporozumień wyjaśniam, że są to terminy 
orientacyjne, a życie wielokrotnie nam zmienia te plany, więc proszę  
o wyrozumiałość. Oczekuję także od Państwa sugestii, propozycji.  
Przypominam wszystkim Państwu Radnym, że kolejne oświadczenia majątkowe 
składamy do dnia 30 kwietnia bieżącego roku uwzględniając w nich stan na dzień 
31 grudnia 2017. 
Uwaga Przewodniczący komisji problemowych! Przypominam Państwu  
o konieczności złożenia do końca stycznia br. sprawozdań z pracy Komisji  
w roku 2017 oraz planów pracy na rok 2018. 
Wszystkie dokumenty i pisma, o których mówiłem w swojej informacji znajdują się 
do wglądu w Biurze Rady Miejskiej Leszna. Czy są jakieś zapytania do 
przedstawionej informacji? Nie widzę. Dziękuję. Przechodzimy do kolejnego 
punktu porządku obrad. Przed nami sprawozdanie Prezydenta Miasta Leszna. 
Bardzo proszę Panie Prezydencie. 
 
Pkt 3. Informacja Prezydenta Miasta Leszna.  
 

Pan Prezydent Borowiak – Dziękuję bardzo. Panie 
Przewodniczący! Wysoka Rado! Przedkładam sprawozdanie z pracy Prezydenta 
Miasta Leszna w okresie od 29 grudnia 2017 roku do 25 stycznia br.  
27 grudnia miałem wielką przyjemność uczestniczenia w Poznaniu  
w wielkopolskich obchodach wybuchu Powstania Wielkopolskiego.  
11 stycznia na prośbę Pana Komendanta Miejskiego Policji, który zaprosił mnie do 
komendy przy ul. Korcza, miałem przyjemność zobaczyć wynik prac remontowych 
i adaptacyjnych pomieszczeń tego budynku. Chciałem wspomnieć, że miasto 
przekazało środki finansowe. Rzeczywiście została poprawiona przestrzeń 
parterowa, nie tylko potrzebna dla funkcjonariuszy policji, ale także dla obsługi 
klientów. Bardzo dziękuję Panie Komendancie, ponieważ te pieniądze, które 
przekazujemy ze środków publicznych są bardzo dobrze wykorzystane przez 
Pana i Pana współpracowników.  
11 stycznia na zaproszenie gazety ABC i portalu leszno24 uczestniczyłem, jak co 
roku, we wręczaniu nagród laureatom plebiscytu „Ludzie Roku 2017”. 
Rzeczywiście bardzo cenna inicjatywa gazety ABC. Można było porozmawiać  
z laureatami, tak z dziedziny społecznej, biznesowej, sportowej, nie tylko osób, 
które działają na terenie miasta Leszna, ale także osób, które działają na terenie 
powiatu leszczyńskiego.  
14 stycznia odbyła się zbiórka pieniążków na Wielką Orkiestrę Świątecznej 
Pomocy. W Lesznie działały trzy sztaby. Miałem przyjemność osobiście 
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kwestować z wolontariuszami na leszczyńskim Rynku. Pogoda nie była łaskawa. 
Wielkie podziękowania dla wszystkich wolontariuszy, osób mocno 
zaangażowanych w ten ciekawy ogólnopolski projekt. Też pragnę Państwa 
poinformować, że osobiście podziękowałem wszystkim szefom sztabów. Tych 
wolontariuszy było bardzo dużo. Zebraliśmy naprawdę rekordowe środki, które 
mam nadzieję, zostaną przeznaczone na szczytny cel.  
15 stycznia, jak już wspomniał Pan Przewodniczący, do Leszna przyjechała Pani 
Wicepremier Beata Szydło. Nie chciałbym powielać wszystkich miejsc  
i spotkań, natomiast też warto podkreślić, iż Pani Premier spotkała się  
z pracownikami, czy z kierownictwem Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie, 
Powiatowego Urzędu Pracy. Mieliśmy przyjemność spotkać się i porozmawiać  
z Leszczyńską Radą Seniorów. Była to ciekawa dyskusja, ciekawe propozycje 
zmiany. I w tym tygodniu jeszcze na podstawie tej naszej dyskusji i rozmów 
prześlę pismo do Pani Premier z uwagami, czy też z cennymi propozycjami 
mojego kierownictwa, które działa w sferze społecznej (taka była prośba Pani 
Premier). No i później oczywiście wielki finał leszczyńskiej akcji becikowego, 
wręczenie becikowych mieszkańcom naszego miasta.  
17 stycznia została podpisana umowa na budowę bloków Gminnego Towarzystwa 
Budownictwa Społecznego w Lesznie. W przetargu na budowę  
6 bloków z 96 mieszkaniami na wynajem wzięły udział trzy firmy. 
Najkorzystniejszą ofertę złożyło konsorcjum, którego liderem jest Firma 
Remontowo – Budowlana Pana Franciszka Janowskiego z Brzezia koło Gostynia. 
Bloki mają być gotowe i oddane do końca czerwca 2019 roku.  
Tego samego dnia w Urzędzie Miasta i Gminy Rydzyna podpisaliśmy 
porozumienie z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad. W tym 
porozumieniu są tacy partnerzy jak miasto Leszno, a także Powiat Leszczyński. 
Od wielu, wielu lat staraliśmy się zrealizować ważną inwestycję wzdłuż drogi 
krajowej nr 5. Mówimy tu o ścieżce rowerowej. Dopiero zmiana prawa pozwoliła 
nam na podpisanie stosownego porozumienia z Generalną Dyrekcją Dróg 
Krajowych i Autostrad. Każda z jednostek samorządu terytorialnego ma 
przygotowane 300 tys. zł, oczywiście także Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych  
i Autostrad. Liderem tego projektu jest gmina Rydzyna, która jeszcze w tym 
miesiącu ma ogłosić przetarg na wykonawcę, który zrealizuje ścieżkę rowerową. 
Warto przypomnieć Wysokiej Radzie, że budowa tej inwestycji rodziła się już od 
2013 roku w ciężkich bólach. Nie można było tego zrealizować mimo wielkiej chęci 
samorządowców do zrealizowania tej inwestycji.    
17 stycznia miały miejsce uroczystości 98. rocznicy odzyskania niepodległości 
przez Leszno. Z tego miejsca chciałem serdecznie podziękować wszystkim 
Państwu Radnym, mieszkańcom Leszna za udział w wielu imprezach  
o charakterze patriotycznym, o charakterze kulturalnym oraz charakterze 
sportowym. Też Pan Przewodniczący podkreślił, że w tym dniu w Bibliotece 
Ratuszowej Pani Małgorzata Halec przedstawiła bardzo ciekawą publikację  
o doktorze Bronisławie Świderskim.  
19 stycznia uczestniczyłem w 39. Gali Plebiscytu Sportowego Panoramy 
Leszczyńskiej na najpopularniejszego sportowca i trenera regionu leszczyńskiego 
ubiegłego roku.  
Również 19 stycznia na zaproszenie Instytutu Leszczyńskiego miałem 
przyjemność spotkać się z Panem Wiceministrem Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego Jarosławem Sellinem. Bardzo dziękuję za inicjatywę. Oprócz 
spotkania otwartego z mieszkańcami mieliśmy przyjemność otworzyć wystawę  
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w Miejskim Biurze Wystaw Artystycznych. Była też możliwość podyskutowania  
o problemach, które chcemy rozwiązać przy współpracy z Ministerstwem Kultury  
i Dziedzictwa Narodowego. Jeżeli chodzi o inwestycje i zadania  
z dziedziny kultury też chciałem Państwa poinformować, że prawdopodobnie na 
początku lutego (takie informacje posiadamy) pojawi się lista rankingowa tego 
resortu i dowiemy się wtedy, czy na remont ratusza otrzymaliśmy dofinansowanie.         
22 stycznia z okazji Powstania Styczniowego, jak co roku, złożyłem kwiaty pod 
Pomnikiem Konstytucji 3 Maja, a także pod Pomnikiem Jana Metziga, wielkiego 
przyjaciela Polaków. Jak co roku z Prezydentem Jóźwiakiem, z Panem Zenonem 
Jóźwiakiem i Panem Radnym Markiem Goryniakiem udajemy się w to miejsce  
i oddajemy hołd z okazji wybuchu Powstania Styczniowego.  
W tym samym dniu zaprosiłem do mojego gabinetu Pana doktora Ryszarda 
Sudolskiego, aby mu podziękować za 14 lat pracy społecznej na rzecz rozwoju 
sportu. Pan Radny Sudolski zrezygnował ze stanowiska Prezesa Miejskiego Klubu 
Pływackiego Astromal Leszno. Uznał, że misja już się skończyła. Były 
podziękowania także to, co podkreślaliśmy na tym spotkaniu naprawdę ogromne 
wyniki sportowców, ale za wynikami wszystkich sportowców można powiedzieć, 
że ciężka praca Pana doktora Sudolskiego i współpracowników doprowadziła do 
tego, że w Lesznie jest moda na pływanie, na uprawianie sportu. Naprawdę 
szkoda, ale z uwagi na sprawy osobiste Pan Sudolski zrezygnował, ale myślę, że 
ma godnych zastępców, którzy podejmą się dalszym działaniom na rzecz rozwoju 
pływania w Lesznie.  
Tego samego dnia z inicjatywy Pana Radnego Kazimierza Jęcza miałem 
przyjemność spotkać się z mieszkańcami Zatorza. Była to okazja do rozmów  
o planach inwestycyjnych, o rozmowach co trzeba zrobić. Takim tematem 
przewodnim, o czym już Państwo mogliście poczytać w lokalnych mediach była 
kwestia komunikacji, która ma związek z dużymi inwestycjami drogowymi  
w dzielnicy Zatorze. Chodzi mi bardziej o przebudowę ul. Wilkowickiej. Wiele 
ciekawych wątków, uwag, dyskusji. Problemów jest bardzo dużo, które musimy 
rozwiązać. Jeszcze raz serdecznie Panu Radnemu dziękuję. W tym spotkaniu 
uczestniczył także Pan Radny Helsner, Pan Radny Goryniak, który wypowiadał się 
także w imieniu mieszkańców, Pani Radna Kaźmierczak i Pan Radny Kośmider, 
też bardzo dziękuję za udział w tym spotkaniu. Kolejne spotkanie przed nami to 
już odbędzie się w poniedziałek, tak mieszkańcy Zaborowa, godzina 18.00. 
Wszystkich serdecznie zapraszam do Szkoły Podstawowej nr 4.   24 stycznia... 
tak, Rynek Zaborowski, a później w środę o godzinie 18.00 spotkanie  
z mieszkańcami Gronowa. 
24 stycznia, czyli niedawno spotkałem się z Wicemarszałkiem Wojciechem 
Jankowiakiem Wicemarszałkiem Województwa Wielkopolskiego w sprawie Kolei 
Metropolitalnej. Obiecałem to Państwu, obiecałem to także w kontekście złożonej 
interpelacji przez Pana dra Krystiana Maćkowiaka. Spotkanie było bardzo 
ciekawe, owocne. Ustaliliśmy w ten sposób, że nie będziemy wykluczeni z tego 
projektu Kolei Metropolitarnej, ale do szczegółów, co do kwestii partycypacji, bo 
wszystkie samorządy, które uczestniczą w tym projekcie Kolei Metropolitalnej 
uczestniczą w kosztach wraz z Urzędem Marszałkowskim. Jak Państwu wiadomo 
na linii kolejowej E59 trwają prace związane z modernizacją linii kolejowej. 
Potrzebujemy troszeczkę czasu, aby podpisać stosowne porozumienie. W tym 
porozumieniu muszą uczestniczyć także takie samorządy jak gmina Lipno, jeżeli 
będzie chciała przystąpić do tego projektu, a także powiat leszczyński – mówię tu 
o Panu Staroście, czyli o Zarządzie Powiatu Leszczyńskiego. Ustaliliśmy w ten 
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sposób, że koleje wielkopolskie wyliczą ewentualnie, jaka ma być to kwota 
rocznego udziału w partycypacji tego projektu, ale to, co chyba jest najważniejsze  
i to, co chyba powinno uspokoić naszych mieszkańców to fakt, że nie będziemy 
wykluczeni z tego projektu. Argumentów było bardzo dużo, a szczerze mówiąc, 
czym się różnimy, jeżeli chodzi o odległość, jeżeli Jarocin to jest różnica może  
10 km mniej od Leszna. Jest zielone światełko, ale musimy też poczekać drodzy 
Państwo do zakończenia przebudowy linii kolejowej. Także połączenie, czy ta 
Kolej Metropolitalna będzie mogła być uruchomiona na przełomie 2019/2020 bez 
jakichś emocji. I tak nasunęła mi się taka refleksja. Ponieważ rzeczywiście 
metropolia poznańska, która została zawiązana w formie stowarzyszenia, dosyć 
mocno działa, jest dosyć hermetyczna – mówię tu o mieście Poznaniu, powiecie 
poznańskim. I tak się zastanawiam i jutro odbędą się takie gorące dyskusje  
w moim gabinecie, czy też czasem nie pomyśleć o takim pojęciu metropolitalnym  
w formie stowarzyszenia, bo mam wrażenie, że te metropolie, które powstają  
i które są dosyć silne, aktywne już przygotowują się do konsumpcji środków 
unijnych kolejnej perspektywy. Musimy to po prostu przetrawić z punktu widzenia 
prawnego, formalnego, ale nie ulega wątpliwości, że być może taka mini 
metropolia, przepraszam, bo w porównaniu do Poznania, mogłaby powstać, ale 
proszę tylko o cierpliwość. To jest tylko jakby hasło, które musi być przez nas 
przeanalizowane. Być może te metropolie będą mocno korzystały ze środków 
unijnych z kolejnych perspektyw to dlaczego nie wykorzystać to na poziomie  
np. gmin, które uczestniczą w Obszarze Strategicznej Interwencji na podstawie 
umowy terytorialnej, którą podpisaliśmy z Marszałkiem Województwa 
Wielkopolskiego.  
Panie Przewodniczący! Jeżeli Wysoka Rada jest zainteresowana informacjami na 
temat bieżących przetargów organizowanych przez Miejski Zarząd Dróg  
i Inwestycji, czy Biuro Projektów Współfinansowanych albo informacją o zbyciu 
nieruchomości, czy informacji o rynku pracy jestem do dyspozycji. Dziękuję Panie 
Przewodniczący, dziękuję Wysokiej Radzie.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Czy są jakieś 
pytania do wystąpienia Prezydenta? Ja tylko może w jednym zdaniu uzupełnię 
tylko. Było o „Leszczyńskim Becikowym”, nie wiem czy do Państwa dotrwała taka 
informacja, że w Lesznie urodziło się 100 dzieci więcej, 600, tak niż rok wcześniej. 
Było 600 w 2016 roku i 700 w roku 700 z kawałkiem w roku 2017, co oznacza, że 
warunki życia w mieście generalnie są dobre i jakby rodziny decydują się na 
posiadanie dzieci z różnych powodów, ale między innymi, dlatego że  
w Lesznie żyje się dobrze. To jest taki mój głos uzupełniający. Bardzo proszę, czy 
jeszcze ktoś, bo zamknę listę? Dziękuję bardzo. Zamykam listę zgłoszeń do 
zapytania, pytań. Bardzo proszę Pan Radny Tomasz Malepszy.     

Pan Radny Malepszy – Ja motywowany byłem wypowiedzią Pana 
Prezydenta, ale do ostatnich zdań Pana Przewodniczącego, oby ten trend się 
utrzymał, tak, bo oby on się utrzymał. Natomiast Panie Prezydencie, rzeczywiście 
samorządy polskie czekają na ustawę o miastach. To jest w kontekście właśnie 
ustawy o metropoliach, która rzeczywiście jakby daje za duże predyspozycje 
miastu, które jest miastem jakby wiodącym. Trochę, trochę inaczej to jest na 
metropolii śląskiej, natomiast te metropolie typu poznańska rzeczywiście, zresztą 
moje doświadczenia też były takie, że zarówno Prezydent Poznania jak i Starosta 
Poznański, trochę zamykali się, tak. Miasta takie jak Leszno i nie tylko są 
centrotwórcze, Poznań niewątpliwie i mamy tego świadomość. Natomiast jak 
będzie to zamykanie się, takie wtedy, gdy jest okazja, niekoniecznie w całości, ale 
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w jakimś dziale, tak gospodarki narodowej, no to powinni być otwarci. Być może, 
że ustawa o miastach, która wierzę, że będzie przyjęta, bo to jest lobby Związku 
Miast Polskich, ustawa o rewitalizacji wreszcie też w 2016 roku bardzo pożądana 
przez samorządy. Przez kilka lat w zasadzie nieuchwalana, w 2016 jest, więc oby 
taka ustawa o miastach powstała. Natomiast ta ustawa o metropoliach daje 
rzeczywiście za duże predyspozycje tym miastom takim strategicznym, tak i może 
stąd tak, takie trudności.            

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Ad vocem do 
wystąpienia Pana Prezydenta. Rzeczywiście taki był pomysł rządzących 
państwem przez 8 lat żeby wzmacniać duże miasta kosztem miast małych  
i średnich. I ta tendencja się odwróci, bo pomysłem obecnie rządzących jest 
właśnie wspieranie zrównoważonego rozwoju, czyli równocześnie i dużych  
i małych i średnich miast. Dziękuję uprzejmie. Proszę Państwa! Przechodzimy do 
przechodzimy teraz do podjęcia uchwał w sprawie.    
 

Pkt 4. Podjęcie uchwał w sprawach 
 
1) zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2018 – DRUK Nr 628 – jest 
na piśmie i stanowi Załącznik Nr 6 do niniejszego protokółu wraz  
z Autopoprawkami – jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 7 do niniejszego 
protokółu. 

Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Panią Alicję Wojciechowską, 
naczelnik Wydziału Budżetu o przedstawienie nam projektu uchwały na DRUKU 
Nr 628. 

Pani Wojciechowska, naczelnik WB – Panie Przewodniczący! 
Szanowni Państwo! Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2018 
polega na zwiększeniu po stronie dochodów i wydatków o kwotę 298.800,00. Jest 
to kwota, którą otrzymaliśmy z Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej 
na dofinansowanie wynagrodzeń pracowników Powiatowego Urzędu Pracy. My  
w budżecie już tą kwotę mieliśmy zabezpieczone 100% wynagrodzeń 
pracowników, także zwiększamy rezerwę o tą kwotę. Dokonujemy zmian 
pomiędzy zadaniami miasta i powiatu ze względu na to, że błędnie wprowadzone 
zakwalifikowane były te wydatki – dotyczą gospodarki gruntami, nieruchomościami 
oraz wydatków związanych z wydawaniem praw jazdy i rejestracją samochodów. 
Zwiększamy o kwotę 21 tys. z przeznaczeniem na wymianę drzwi w Szkole 
Podstawowej nr 12, a także 24 tys. na wymianę słupa ogłoszeniowego przy 
Rondzie Inka. Zwiększamy o kwotę 300 tys. dotację celową dla teatru na 
dobudowę kieszeni do budynku. Państwo już w 2017 tą kwotę przyznali jednak 
teatr jej nie wydał, nie było możliwości już też w wydatki niewygasające jej 
wprowadzić. Weszła ona w wolne środki i Pan dyrektor złożył wniosek do Pana 
Prezydenta żeby tą kwotę mu już przyznać teraz w styczniu. Zmieniamy również  
o kwotę 50 tys. zł między dotacją podmiotową a celową dla biblioteki  
z przeznaczeniem na dokończenie modernizacji filii bibliotecznej w Ratuszu. 
Dziękuję.         

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Rewizyjnej proszę Przewodniczącego Radnego Pana Marka Goryniaka. 

Pan Radny Goryniak – Komisja Rewizyjna na swym posiedzeniu  
22 stycznia pochyliła się nad projektem uchwały na DRUKU Nr 628 w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2018 i zaopiniowała 
jednogłośnie pozytywnie. Dziękuję.  
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Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. O opinię 
-stanowisko Komisji Budżetowo-Finansowej proszę Przewodniczącą Radną Panią 
Bernardynę Kaźmierczak. 

Pani Radna Kaźmierczak – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo! Komisja Budżetowo-Finansowa projekt uchwały 
dotyczący zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2018 zaopiniowała 
pozytywnie 6 głosami za przyjęciem projektu uchwały, przy braku głosów 
wstrzymujących i przeciwnych. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. O opinię 
-stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej proszę Przewodniczącego 
Radnego Pana Kazimierza Jęcza. 

Pan Radny Jęcz – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Członkowie Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej na swoim 
wczorajszym posiedzeniu projekt uchwały na DRUKU Nr 628 zaopiniowali 
jednogłośnie pozytywnie 7 głosami za. Dziękuję bardzo.      

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Radną Panią Stefanię 
Ratajczak. 

Pani Radna Ratajczak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Komisja Spraw Społecznych opiniowała projekt uchwały na 
DRUKU Nr 628. 8 radnych obecnych na komisji, wszyscy byli za przyjęciem. 
Dziękuję bardzo.       

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Edukacji proszę Przewodniczącego Radnego Pana Krystiana 
Maćkowiaka. 

Pan Radny Maćkowiak – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Wysoka Rado! Komisja Edukacji przedmiotowy projekt uchwały 
opiniowała w ostatni poniedziałek. W głosowaniu brało udział 5 radnych. Wszyscy 
byli jednomyślni i zagłosowali za. Dziękuję.      

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Praworządności i Porządku Publicznego proszę Panią Przewodniczącą 
Radną Hannę Kotomską.  

Pani Radna Kotomska – Panie Prezydencie! Wysoka Rado! 
Komisja Praworządności i Porządku Publicznego 5 głosami za przegłosowała 
projekt uchwały na DRUKU Nr 628.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Kultury i Sportu proszę Przewodniczącego Radnego Pana Sławomira 
Mocka. 

Pan Radny Mocek  –  Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Komisja Kultury i Sportu na swoim poniedziałkowym 
posiedzeniu projekt uchwały na DRUKU Nr 628 opiniowała pozytywnie. 6 radnych 
uczestniczyło w głosowaniu, 6 było za. Dziękuję.   

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Otwieram listę zgłoszeń 
do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. Zamykam listę zgłoszeń. W związku 
z brakiem zgłoszeń do dyskusji stwierdzam, że uchwała na DRUKU Nr 628 
została podjęta jednomyślnie na podstawie §14 ust. 6 Regulaminu Rady Miejskiej 
Leszna.      

 
Uchwała Nr XLIV/599/2018 

Jak w Załączniku Nr 8 
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Kolejny projekt uchwały w sprawie; 

 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2018-2030 
– DRUK Nr 629 – jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 9 do niniejszego 
protokółu wersja II – jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 10 do niniejszego 
protokółu. 

 Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Panią Alicję Wojciechowską, 
naczelnik Wydziału Budżetu o przedstawienie nam projektu uchwały. 
  Pani Wojciechowska, naczelnik WB – Panie Przewodniczący! 
Szanowni Państwo! Uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2018-2030 jest konsekwencją zmian w budżecie. W związku z tym, że 
zwiększamy dochody i wydatki dodatkowo dlatego też II wersja tej uchwały. 
Wprowadzamy nowe zadanie: „Nadzór nad lasami komunalnymi na lata 
2018-2027” z rocznym limitem wydatków 1,8 tys. zł. Dziękuję.    
  Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie, dziękuję.  
O opinię-stanowisko Komisji Rewizyjnej proszę Przewodniczącego Radnego Pana 
Marka Goryniaka.  
 Pan Radny Goryniak – Panie Przewodniczący! Proszę Państwa! 
Projekt uchwały na DRUKU Nr 629 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Leszna na lata 2018-2030 Komisja Rewizyjna zaopiniowała pozytywnie na 
podstawie §14 punkt 6 Regulaminu Rady Miejskiej. Dziękuję uprzejmie.   

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Budżetowo-Finansowej proszę Przewodniczącą Radną Panią Bernardynę 
Kaźmierczak. 

Pani Radna Kaźmierczak – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo! Komisja Budżetowo-Finansowa projekt uchwały 
przedstawiony na DRUKU Nr 629 zaopiniowała pozytywnie na podstawie §14 
punktu 6 Regulaminu Rady Miejskiej. Dziękuję.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej proszę Przewodniczącego Radnego 
Pana Kazimierza Jęcza. 

Pan Radny Jęcz – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Członkowie Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej projekt 
uchwały na DRUKU Nr 629 zaopiniowali pozytywnie przyjmując projekt poprzez 
aklamację na podstawie §14 ust. 6 Regulaminu Rady Miejskiej Leszna. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Radną Panią Stefanię 
Ratajczak. 

Pani Radna Ratajczak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Komisja Spraw Społecznych opiniowała projekt uchwały na 
DRUKU Nr 629. 8 radnych obecnych, wszyscy byli za. Dziękuję.       

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Edukacji proszę Przewodniczącego Radnego Pana Krystiana 
Maćkowiaka. 

Pan Radny Maćkowiak – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Wysoka Rado! Komisja Edukacji zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej przyjęła pozytywnie przez aklamację w obecności pięcioro radnych. 
Dziękuję.    
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Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Praworządności i Porządku Publicznego proszę Przewodniczącą Radną 
Panią Hannę Kotomską. 

Pani Radna Kotomska – Mam już, przepraszam. Panie 
Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! 5 radnych przyjęło projekt 
uchwały na DRUKU Nr 629 przez aklamację. Dziękuję bardzo.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Kultury i Sportu proszę Przewodniczącego Radnego Pana Sławomira 
Mocka. 

Pan Radny Mocek – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Komisja Kultury i Sportu projekt na DRUKU Nr 629 przyjęła 
przez aklamację. W głosowaniu brało udział 6 radnych. Dziękuję.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Otwieram listę zgłoszeń 
do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. Zamykam listę zgłoszeń. W związku 
z brakiem zgłoszeń do dyskusji stwierdzam, że uchwała na DRUKU Nr 629 
została podjęta jednomyślnie zgodnie z §14 ust. 6 Regulaminu Rady Miejskiej 
Leszna.     

 
Uchwała Nr XLIV/600/2018 

Jak w Załączniku Nr 11 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 

 
3) sprostowania błędu pisarskiego w uchwale Rady Miejskiej Leszna  
Nr XLIII/592/2017 z dnia 28 grudnia 2017 w sprawie ustalenia wykazu wydatków, 
które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2017 oraz określenia 
ostatecznego terminu dokonania tych wydatków – DRUK Nr 637– Jest na piśmie 
i stanowi Załącznik Nr 12 do niniejszego protokółu. 

Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Panią Alicję Wojciechowską, 
naczelnik Wydziału Budżetu o przedstawienie nam projektu uchwały na DRUKU 
Nr 637. 

Pani Wojciechowska, naczelnik WB – Panie Przewodniczący! 
Szanowni Państwo! Projekt uchwały polega na sprostowaniu błędu pisarskiego, 
który pojawił się w uchwale z dnia 28 grudnia 2017 a dotyczy to kwoty ujętej na 
zadaniu „Rozbudowa systemu monitoringu miasta Leszna”. Została podana kwota 
błędna 78.182,40 zł, a powinna być 11.685,00. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Budżetowo-Finansowej proszę Przewodniczącą Radną Panią Bernardynę 
Kaźmierczak. 

Pani Radna Kaźmierczak – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo! Komisja Budżetowo-Finansowa projekt uchwały 
przedstawiony na DRUKU Nr 637 zaopiniowała jednomyślnie na podstawie §14 
punktu 6 Regulaminu Rady Miejskiej. Dziękuję.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Otwieram listę zgłoszeń 
do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. Zamykam listę. W związku z brakiem 
zgłoszeń do dyskusji stwierdzam, że uchwała na DRUKU Nr 637 została podjęta 
jednomyślnie zgodnie z §14 ust. 6 Regulaminu Rady Miejskiej Leszna.  
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Uchwała Nr XLIV/601/2018 
Jak w Załączniku Nr 13 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
4) zmiany uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy stosowanych  
w podatkach lokalnych – DRUK Nr 630 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik  
Nr 14 do niniejszego protokółu. 

Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Panią Barbarę Mikołajczak, 
naczelnika Wydziału Podatków i Opłat o przedstawienie nam projektu uchwały na 
DRUKU Nr 630. 

Pani Mikołajczak, naczelnik WPiO – Szanowni Państwo! Uchwała 
dotyczy naprawienia oczywistych omyłek w uchwale Rady Miejskiej Leszna z dnia 
30 listopada 2017 roku w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia wzorów 
formularzy stosowanych w podatkach lokalnych. W zmienionej uchwale  
w Załączniku Nr 1 „DN-1 Deklaracja na podatek od nieruchomości” w części D.1  
w pkt. 4 dot. gruntów niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji 
w odniesieniu do publikacji ustawy z dnia 9 października 2015r.  
o rewitalizacji wskazano „Dz. U. poz. 1777”, a winno być „Dz. U. z 2017 r. poz. 
1023 ze zmianami). W części D.3 Wartość budowli lub ich części (w pkt. 1), 
odnośnie przepisów na podstawie, których określona ma być wartość budowli 
wskazano: „ich wartość określona na podstawie art. 4 ust.1 pkt. 3 wyżej 
wymienionej ustawy o podatkach i opłatach lokalnych”, a winno być to 
rozszerzone o "ust. 3-7 wyżej wymienionej ustawy o podatkach i opłatach 
lokalnych”. W Załączniku Nr 2 „DR-1 Deklaracja na podatek rolny” w pkt. 2 
pouczenia wskazano „art. 16a ust. 5 ustawy o podatku rolnym”, a winno być  
„art. 6a ust. 4 ustawy o podatku rolnym”. Dziękuję.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię i stanowisko 
Komisji Budżetowo-Finansowej proszę Przewodniczącą Radną Panią Bernardynę 
Kaźmierczak. 

Pani Radna Kaźmierczak – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo! Komisja Budżetowo-Finansowa projekt uchwały 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy stosowanych  
w podatkach lokalnych zaopiniowała pozytywnie na podstawie §14 punktu  
6 Regulaminu Rady Miejskiej. Dziękuję.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Otwieram listę zgłoszeń 
do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. Zamykam listę.  
W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji stwierdzam, że uchwała na DRUKU  
Nr 630 została podjęta jednomyślnie na podstawie §14 ust. 6 Regulaminu Rady 
Miejskiej Leszna.    
 

Uchwała Nr XLIV/602/2018 
Jak w Załączniku Nr 15 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
5) określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad działania Komitetu 
Rewitalizacji – DRUK Nr 627 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 16 do 
niniejszego protokółu. 
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 Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Panią Beatę Nawrocką, 
naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju o  przedstawienie nam projektu uchwały. 
  Pani Nawrocka, naczelnik WPiR – Szanowni Państwo! Ten projekt 
uchwały jest następstwem uchwały, która została przyjęta w ubiegłym roku  
w październiku, uchwały przyjmującej Gminny Program Rewitalizacji. Zgodnie  
z ustawą o rewitalizacji samorządy mają obowiązek w ciągu 30 dni od przyjęcia 
gminnych programów rewitalizacji wyznaczenie uchwałą Rady Miejskiej zasad 
wyznaczenia składu oraz zasad działania Komitetu Rewitalizacji. Jest to taki organ 
opiniodawczo-doradczy dla Prezydenta Miasta. Zgodnie z naszą propozycją 
Komitet w Lesznie miałby się składać z 18 członków stanowiących reprezentantów 
różnych grup interesariuszy. Mieliby oni pracować przez 3 lata, tyle trwałaby 
kadencja komitetu. Działalność w komitecie ma być typowo społeczna. My ten 
projekt uchwały konsultowaliśmy na przełomie grudnia i stycznia przez miesiąc. 
Wpłynęły do nas uwagi mieszkańców. Część z nich została uwzględniona, uznana 
za zasadne. Raport z konsultacji społecznych jest dostępny na naszej stronie 
internetowej. Dziękuję bardzo.        
 Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. O opinię 
-stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej proszę Przewodniczącego 
Radnego Pana Kazimierza Jęcza. 
 Pan Radny Jęcz – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Członkowie Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej na 
wczorajszym posiedzeniu projekt uchwały na DRUKU Nr 627 zaopiniowali 
pozytywnie przyjmując poprzez aklamację. 8 osób było za przyjęciem projektu 
uchwały. Dziękuję bardzo.   

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Otwieram listę zgłoszeń 
do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. Zamykam listę zgłoszeń. W związku 
z brakiem zgłoszeń do dyskusji stwierdzam, że uchwała na DRUKU Nr 627 
została podjęta jednomyślnie zgodnie z §14 ust. 6 Regulaminu Rady Miejskiej 
Leszna.  
 

Uchwała Nr XLIV/603/2018 
Jak w Załączniku Nr 17 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
6) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie 
ulic: Królowej Jadwigi, Waleriana Wróblewskiego i Jarosława Dąbrowskiego  
w Lesznie – DRUK Nr 631 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 18 do 
niniejszego protokółu. 

Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Pana Macieja Kubiaka, 
naczelnika Wydziału Architektury, Planowania Przestrzennego i Budownictwa 
o  przedstawienie nam projektu uchwały na DRUKU Nr 631. 

Pan Kubiak, naczelnik WAPPiB – Dziękuję. Szanowni Państwo! 
Wysoka Rado! To jest zmiana planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 
po, dawniej tam funkcjonowało kasyno policyjne – rejon ulicy: Wróblewskiego, 
Królowej Jadwigi i Dąbrowskiego. Skąd ta zmiana? Otóż została sporządzona na 
wniosek przedsiębiorcy, który zarządza tym obiektem, który jest właścicielem  
i który wynajmuje konkretne lokale. Dotychczas plan, który obowiązywał 
ograniczał funkcję usługową do branży handlowej, gastronomicznej i biurowej.  
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I żeby wzmocnić ten potencjał miejsca, czyli mając na uwadze również cele 
rewitalizacyjne dla całej Starówki stwierdzono, że warto, aby ten wachlarz 
dopuszczalnych usług był jak najszerszy. Ponadto zgodnie z przedstawionym 
Państwu projektem możliwa jest również realizacja dla tego terenu, czy na tym 
terenie zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej. Takie funkcje są w sąsiedztwie 
i w tej sytuacji uznaliśmy, że to jest właściwy kierunek. Dziękuję uprzejmie.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej proszę Przewodniczącego Radnego 
Pana Kazimierza Jęcza. 

Pan Radny Jęcz – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Projekt uchwały na DRUKU Nr 631 członkowie Komisji Rozwoju  
i Infrastruktury Miejskiej zaopiniowali jednogłośnie 8 osobami za, przyjmując 
projekt poprzez aklamację na podstawie §14 ust. 6 Regulaminu Rady Miejskiej 
Leszna. Dziękuję.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Otwieram listę zgłoszeń 
do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Dziękuję. Zamykam listę zgłoszeń. Bardzo 
proszę Pani Radna Stefania Ratajczak.  

Pani Radna Ratajczak – Ja mam zapytanie do Pana. Proszę mi 
powiedzieć, czy już wiadomo, co ta osoba, która kupiła tą ziemię, którą Pan przed 
chwilą przedstawił zamierza robić? Wiem, że Pan wspomniał o dziale handlowym, 
a równocześnie wspomniał Pan, że jest możliwość postawienia budynków 
mieszkalnych. Czy to chodzi na tym ogrodzie zielonym wokół kasyna, tam ma 
powstać jakieś budynki mieszkalne? To sobie nie wyobrażam!  

Pan Kubiak, naczelnik WAPPiB – Nie.  
Pani Radna Ratajczak – A to policyjne, przepraszam, ja myślałam, 

że o wojskowym. To przepraszam, cofam swoje zdanie, bo cały czas mam przed 
sobą kasyno wojskowe. Przepraszam, dziękuję.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Proszę Państwa!  
W związku z zakończeniem dyskusji przechodzimy do głosowania. Proszę 
Państwa Radnych, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic: Królowej 
Jadwigi, Waleriana Wróblewskiego i Jarosława Dąbrowskiego w Lesznie – DRUK 
Nr 631, proszę o  podniesienie dłoni i  naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Kto 
jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała 
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
w rejonie ulic: Królowej Jadwigi, Waleriana Wróblewskiego i Jarosława 
Dąbrowskiego w Lesznie – DRUK Nr 631, została podjęta jednomyślnie 
 
Uchwała została podjęta: 
20 głosami za 
  0 głosami przeciw 
  0 głosami wstrzymującymi się. 
 

Uchwała Nr XLIV/604/2018 
Jak w Załączniku Nr 19 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 

 
7) nadania imienia Zespołowi Szkół nr 4 w Lesznie – DRUK Nr 632 – Jest na 
piśmie i stanowi Załącznik Nr 20 do niniejszego protokółu. 
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Pan Przewodniczący Szczot – Z punktu widzenia formalnego Rada 
decyduje o nadaniu imienia szkole. Proszę Pana Lucjana Rosiaka, naczelnika 
Wydziału Edukacji o przedstawienie nam projektu uchwały na DRUKU Nr 632.   

Pan Rosiak, naczelnik WE – Szanowni Państwo! Organy szkoły, 
czyli Rada Pedagogiczna, Rada Rodziców oraz Samorząd Uczniowski Zespołu 
Szkół nr 4, czyli tego zespołu, który znajduje się tutaj na ul. Kurpińskiego zwróciły 
się z wnioskiem po przeprowadzeniu oczywiście odpowiedniej działalności 
wychowawczej, edukacyjnej o nadanie szkole imienia Powstańców 
Wielkopolskich. W tej chwili po reorganizacji szkół nie ma takiej szkoły w Lesznie. 
Było gimnazjum jedno im. Powstańców Wielkopolskich, które zostało włączone do 
szkoły nr 3. Tym bardziej zasadne jest nadanie szkole tego imienia.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Edukacji proszę Przewodniczącego Radnego Pana Krystiana 
Maćkowiaka. 

Pan Radny Maćkowiak – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Wysoka Rado! Komisja Edukacji przyjęła projekt uchwały w sprawie 
nadania imienia Zespołowi Szkół nr 4 bez głosowania. Dziękuję bardzo.   

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Otwieram listę zgłoszeń 
do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Dziękuję. Zamykam listę. Bardzo proszę Pan 
Radny Damian Szymczak.  

Pan Radny Szymczak – Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 
Ja oczywiście będę absolutnie głosować za nadaniem tej nazwy. Trudno nie 
uhonorować Powstańców Wielkopolskich. No nie było chyba nic piękniejszego  
i wspanialszego niż w naszych dziejach, niż to powstanie. Natomiast już to 
mówiłem na komisjach, że akurat no w tym miejscu no nie uważam za tego tej 
szkoły po prostu za najszczęśliwszy wybór. Z jakiego powodu? No po pierwsze, 
kiedy było powstanie wielkopolskie, to jeszcze przez prawie 20 lat tam po prostu 
był czysty plac, ale to oczywiście też nawet nie o to chodzi. Natomiast chodzi o to, 
że po prostu ta szkoła wręcz prosi się, błaga o naturalnego dla niej patrona  
i tym absolutnie naturalnym patronem powinien być nikt inny, tylko człowiek, dzięki 
któremu ona być może w ogóle istnieje, a tym człowiekiem był Józef Górecki 
najsłynniejszy mieszkaniec miasta Leszna. Jeżeli Państwo to interesuje to 
polecam po prostu wejść w wyszukiwarkę, wstukać "Damian Szymczak + jak 
budowano szkołę". Tam dokładnie opisałem przebieg właśnie tejże budowy. 
Słuchajcie Państwo tą szkołę budowano przez 14 lat w trudach, znojach no 
oczywiście spowodowanych brakiem pieniędzy. W pewnym momencie właśnie 
Kwaśny, czyli Józef Górecki stanął na czele komitetu budowy szkoły. Mówiąc tak 
kolokwialnie pchnął tą budowę mocno do przodu. Jak bardzo? No tego nie 
wyliczymy no, bo po pierwsze wiele dokumentów zginęło, a po drugie nawet 
gdybyśmy mieli to trudno się bawić w jakieś procenty. Na pewno pchnął. Szkołę 
oddano do użytku w roku 1937, być może dzięki niemu. Gdyby, przypomnę, 
budowa trwała jeszcze 2 lata szkoła mogłaby być nieukończona tak, jak budynek 
obok, czyli niedokończony kościół św. Szczepana, który hitlerowcy rozebrali  
w 1944 roku cegła po cegle, kawałek po kawałku i wywieźli te cegły na budowę 
domu w głąb Niemiec, bodaj do Hamburga. Ja potrafię sobie wyobrazić taką 
sytuację, że ten budynek nie jest ukończony jeszcze w roku 1939, stoi pusty  
i po prostu Niemcy, że tak powiem po sąsiedzku rozbierając szkołę, przepraszam, 
rozbierając kościół, rozbierają też ten budynek do samych podstaw, do 
fundamentów i po budynku nie ma nic i po prostu do dzisiaj jest tam goła ziemia. 
To potrafię sobie taką sytuację wyobrazić. Uniknęliśmy mówię tego, ten budynek 
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nam wspaniale służy do dzisiaj właśnie dzięki temu panu w dużej mierze dzięki 
temu panu Józefowi Góreckiemu, także mówię to tak, wydaje mi się dosyć no też 
naturalny patron. Jeszcze troszeczkę wybiegając w przyszłość, to już troszeczkę 
oddzielny temat, przypomnę, że w czasie wojny tam była siedziba NSDAP. O tym 
też warto pamiętać po prostu jak Niemcy hitlerowskie żerowali na majątku Polski.  
I już kończąc proszę Państwa ten wątek rozmawiałem z Panią dyrektorką Zespołu 
Szkół nr 4. Obiecała, że się spotkamy, umieścimy tablicę przypominającą tego 
pana i jego zasługi dla budowy tej szkoły na szkole i stworzymy jakieś miejsce, 
jakiś kącik pamięci właśnie w tej szkole, która powstała w dużej mierze być może 
właśnie dzięki niemu. Dziękuję.      

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Pozwolę sobie się 
przyłączyć do apelu. Myślę, że to będzie akurat w sukurs, o czym Pan Radny 
myśli, a zaapelować do jednostek miejskich teraz i w przyszłości o rozważenie 
możliwości nadawania imion lokalnych bohaterów, lokalnych patriotów, może 
warto o tym pamiętać. Bardzo proszę na zasadzie ad vocem rozumiem, tak? 
Bardzo proszę Pani Stefania Ratajczak.     

Pani Radna Ratajczak – Ja do wypowiedzi kolegi. Uważam, że 
akurat uwaga jest bardzo słuszna, ponieważ ja również zapoznałam się i to dzięki 
właśnie koledze, bo często wspomniał mi o tym, o rodzinie Góreckich, ale taka mi 
teraz przyszła myśl przed chwilą, że niedawno mieliśmy Komisję Edukacji 
Narodowej i jest propozycja na tą chwilę, Komisja Edukacji jednogłośnie wyraża 
wolę powstania w Lesznie szkoły katolickiej. Tu mam do Ciebie taką prośbę, może 
wejść w rozmowę z przyszłymi dyrektorami tej szkoły, bo to jest też centrum 
miasta, więc myślę, że jeszcze nie jest sprawa stracona i może być właśnie imię 
szkoły katolickiej właśnie Góreckiego. To taka luźna myśl, która mi się 
przypomniała. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Zakończyliśmy 
dyskusję. Proszę o przygotowanie się do głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych 
jest za podjęciem uchwały w sprawie nadania imienia Zespołowi Szkół  
nr 4 w Lesznie – DRUK Nr 632, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 
odpowiedniego przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką 
Radę, że uchwała w sprawie nadania imienia Zespołowi Szkół nr 4 w Lesznie  
– DRUK Nr 632, została podjęta jednomyślnie  

 
Uchwała została podjęta:  
20 głosami za, 
  0 głosami przeciw, 
  0 głosami wstrzymującymi się. 

 

Uchwała Nr XLIV/605/2018 
Jak w Załączniku Nr 21 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 

 
8) zawierania porozumień między Miastem Leszno a innymi jednostkami 
samorządu terytorialnego, dotyczących zasad prowadzenia punktów 
katechetycznych nauczania religii Kościołów i wyznań innych niż katolickie  
– DRUK Nr 633 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 22 do niniejszego 
protokółu. 
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Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Pana Lucjana Rosiaka, 
naczelnika Wydziału Edukacji o przedstawienie nam projektu uchwały na DRUKU 
Nr 633. 

Pan Rosiak, naczelnik WE – Szanowni Państwo! Zgodnie  
z odpowiednimi przepisami, jeżeli do nauki religii zgłosi się w danej szkole mniej 
niż 7 uczniów organizowany jest punkt katechetyczny. Jeżeli do takiego punktu 
uczęszczają uczniowie ze szkół prowadzonych przez różne gminy, czy miasta 
wtedy te organy gminy zawierają między sobą porozumienie dotyczące ustalenia 
warunków organizacji finansowych. Przewiduje, zaproponowany projekt uchwały 
pozwala na zawarcie takich porozumień. Obecnie w sytuacji, w której mamy 
jednego ucznia w punkcie katechetycznym w Poznaniu, ale również na przyszłość 
gdyby taka sytuacja miała miejsce. Mieliśmy już kiedyś porozumienie na 
podstawie uchwały z gminą Lipno w podobnej sprawie. Dziękuję.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. O opinię 
-stanowisko Komisji Edukacji proszę Przewodniczącego Radnego Pana Krystiana 
Maćkowiaka. 

Pan Radny Maćkowiak – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Wysoka Rado! Przedmiotowy projekt uchwały Komisja Edukacji 
zaopiniowała pozytywnie. W głosowaniu wzięło udział 5 radnych. Wszyscy byli 
jednomyślnie za. Dziękuję.          

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Otwieram listę zgłoszeń 
do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Dziękuję. Zamykam listę zgłoszeń. Bardzo 
proszę Pani Stefania Ratajczak.       

Pani Radna Ratajczak – Panie Naczelniku! Chciałabym, aby Pan 
powiedział, myślę, że mieszkańców to Leszna interesuje, wspomniał Pan, że  
z Leszna skorzysta tylko jedna osoba, chodzi mi tylko żeby pokazać 
mieszkańcom, jakie to są koszty poniesione przez miasto? Ja wiem, że to są 
małe, ale chciałabym żeby mieszkańcy o tym słyszeli, że to nie są duże koszty. 
Dziękuję bardzo.      

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. 
Pan Rosiak, naczelnik WE – Miasto będzie partycypować 

procentowo w udziale kosztów prowadzenia tego punktu i przewidywany koszt to 
jest niecałe 40,00 zł miesięcznie.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. W związku  
z zakończeniem dyskusji proszę o przegłosowanie. Kto z Pań i Panów Radnych 
jest za podjęciem uchwały w sprawie zawierania porozumień między Miastem 
Leszno a innymi jednostkami samorządu terytorialnego, dotyczących zasad 
prowadzenia punktów katechetycznych nauczania religii Kościołów i wyznań 
innych niż katolickie – DRUK Nr 633, proszę o podniesienie dłoni i  naciśnięcie 
odpowiedniego przycisku. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Informuję Wysoką Radę, że uchwała na DRUKU Nr 633, została podjęta 
jednomyślnie 
 
Uchwała została podjęta: 
21 głosami za, 
  0 głosami przeciw, 
  0 głosami wstrzymującymi się. 

 
Uchwała Nr XLIV/606/2018 

Jak w Załączniku Nr 23 
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Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 

9) wystąpienia ze Związku Miast Polskich – DRUK Nr 634 – Jest na piśmie 
 i stanowi Załącznik Nr 24 do niniejszego protokółu. 

 Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Państwa! Przedstawiłem 
Państwu propozycję uchwały, decyzji związanej z wystąpieniem Leszna ze 
Związku Miast Polskich. Proszę Państwa! Ja przyglądałem się naszemu 
uczestnictwu, a w zasadzie naszemu brakowi uczestnictwa od 3 lat w Związku 
Miast Polskich. W zasadzie wygląda na to, że nie korzystaliśmy z żadnej z form 
oferowanych przez Związek Miast Polskich. To nie jest krytyka Związku Miast 
Polskich, to jest po prostu informacja o tym, że nie korzystamy z oferowanych 
propozycji Związku Miast Polskich. Sekundę tylko znajdę to pismo. Proszę 
Państwa! Otrzymaliście Państwo pismo od Pana chyba Przewodniczącego 
Związku Miast Polskich, od Pana Prezesa Związku Miast Polskich, w którym Pan 
Prezes apeluje żebyście Państwo zdecydowali o pozostawieniu Leszna w Związku 
Miast Polskich i wymienia rzeczy, które oferuje i które robi ZMP dla samorządów 
– Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 25 do niniejszego protokółu. I bardzo 
dobrze, bowiem, z czego nie korzystamy teraz. Ostatnią rzeczą, z której 
korzystaliśmy to były lata chyba 2006 – 2009 za czasów Pana Prezydenta 
Tomasza Malepszego. Jest tutaj nawet wskazane w tym piśmie, że 
uczestniczyliśmy w jakichś dyskusjach, w jakiejś Komisji jakiejś problemowej  
o przeprowadzeniu pewnego projektu, których skutkiem według tutaj tego pisma 
było stworzenie OFAL-u. Gdybyśmy nie należeli do tego Związku i nie 
uczestniczyli w tych debatach ten OFAL by także istniał i także byśmy dostali 
środki z tego OFAL-u, więc pozostałe rzeczy jak wymiana doświadczeń, jak udział 
w Komisjach problemowych, jak udział w projektach, jak udział w bazie danych  
o miastach, jak udział w konferencjach, w bazie dobrych praktyk, udział i pomoc  
w legislacji, w opiniowaniu projektów ustaw i rozporządzeń, przedstawienie 
własnych ustaw, stanowiska w sprawie rządowych dokumentów programowych  
i wsparcie eksperckie, nie korzystamy. Nie jeździmy też na doroczne spotkania 
Związku Miast Polskich, nie korzystamy z kontaktów zagranicznych oferowanych 
przez Związek Miast Polskich. I oczywiście od Was od Państwa jest decyzja, czy  
w takim punkcie chcemy trwać, chcemy funkcjonować i tyle. Ja nie chcę znaczy, 
ponieważ ja muszę do 30 marca zapłacić kolejną składkę, to jest blisko 20 tys. zł. 
Nie chcę być odpowiedzialny za zmarnowanie 20 tys. zł. Chciałbym żebyście 
Państwo współ byli odpowiedzialni za zmarnowanie 20 tys. zł, tak, bo jeżeli się  
z czegoś nie korzysta, prawda, nie czerpie się pożytków z organizacji, do której się 
należy, no to uważam, że zapłacona składka jest zmarnowanym pieniądzem. 
Jeżeli Państwo podejmiecie decyzję żeby pozostać w Związku to oczywiście taką 
składkę zapłacę, ale wtedy powiem, że to nie ja. Dziękuję bardzo, dziękuję bardzo. 
W tej sprawie jest opinia Prezydenta wspierająca pozostanie w Związku – Jest na 
piśmie i stanowi Załącznik Nr 26 do niniejszego protokółu. Jeżeli Pan 
Prezydent chce, to może oczywiście przedstawić teraz tą propozycję, czy tam 
swoją, przepraszam, swoją opinię. Państwo ją otrzymali, także macie Państwo na 
skrzynkach pocztowych, Państwo widzieliście. Proszę Państwa! Zaczniemy może 
od opinii, sekundę. O opinię-stanowisko Komisji Praworządności i Porządku 
Publicznego proszę Przewodniczącą Radną Panią Hannę Kotomską.  
 Pan Radna Kotomska – Panie Przewodniczący! Szanowni 
Państwo! Komisja Praworządności i Porządku Publicznego projekt uchwały na 
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DRUKU Nr 634 omawiała na posiedzeniu w dniu 23 stycznia. W głosowaniu,  
w dyskusji w zasadzie, bo dyskusja była może nie tyle burzliwa, ile merytoryczna  
i ciekawa brało 7 osób. Każdy miał, przedstawiciel każdego klubu miał możliwość 
wypowiedzenia się na ten temat skutkiem czego te 7 osób głosowało  
w następujący sposób: za przyjęciem projektu uchwały była osoba 1, przeciw 5  
i 1 osoba się wstrzymała. Dziękuję.      

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Jeszcze dodam 
tylko, że prosiłem pismem, zwróciłem się pismem do Komisji problemowych Rady 
Miejskiej Leszna o zajęcie stanowiska. Ja uczestniczyłem w jednym posiedzeniu, 
Komisji Edukacji, na którym nie podjęto uchwały, przy głosowaniu wtedy, 3 do 3; 
znaczy 3 były za, 3 przeciw i chyba 1 osoba się wstrzymała. Proszę mnie tylko 
poprawić w razie czego, gdybym się mylił. Nie wiem, niestety nie dostałem 
informacji z pozostałych Komisji, nie otrzymałem opinii. Gdybym je otrzymał może 
byłoby, może byłoby inaczej. Bardzo proszę. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. 
Proszę o zgłoszenia. A sekundę, tak rzeczywiście, przepraszam. O opinię 
-stanowisko Komisji Spraw Społecznych proszę Przewodniczącą Radną Panią 
Stefanię Ratajczak.  

Pani Radna Ratajczak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie!  
Wysoka Rado! Komisja Spraw Społecznych opiniowała projekt uchwały na 
DRUKU Nr 634. Ja muszę powiedzieć, że myśmy dwukrotnie ten projekt uchwały 
omawiali. Na drugiej komisji chcieliśmy właśnie poznać opinię Pana Prezydenta  
i w wyniku między innymi, między innymi, bo oprócz dyskusji i zapoznania się  
z opinią Pana Prezydenta na temat tego projektu uchwały Komisja głosowała  
w następujący sposób: głosowało 9 radnych, 1 osoba była za, 6 osób było przeciw 
i 2 osoby się wstrzymały od głosowania. Dziękuję bardzo.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo, dziękuję.  
Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę 
zgłoszeń. Bardzo proszę w kolejności Pani Grażyna Banasik.  

Pani Radna Banasik – Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 
Ja mam pytanie. Ponieważ, po pierwsze, żeby mi ktoś wytłumaczył, dlaczego  
z budżetu Biura Rady zostaje płacona składka? To jest raz. Trzy lata minęły, 
składka była płacona, jak to się stało, że nikt nie interesował się tym tematem? 
Jeżeli Panie Przewodniczący, Pan płacił jako szef Rady, nie zainteresował się Pan 
prędzej uczestnictwem nas jako miasta, bo ja rozumiem, że składka  
z Biura Rady, a kto uczestniczy, kto desygnuje, gdzie przychodzą zaproszenia  
i dlaczegośmy przez te 3 lata nie uczestniczyli?    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Znaczy w tej 
części odpowiem Pani, w której było pytanie do mnie, bo co do finansowania, to 
nie wiem, zawsze tak było, zawsze w budżecie Rady Miejskiej Leszna była taka 
pozycja. Proszę Panią pierwszą składkę, którą miałem zapłacić w 2016 roku, tak, 
tak za 2015, miałem wątpliwości i przedstawiłem projekt uchwały, czyli prawie rok 
temu taki projekt uchwały przedstawiłem o wystąpieniu ze Związku Miast Polskich. 
Wtedy Wysoka Rada przesłała tą uchwałę do Komisji i nigdy się nad nią nie 
wzięła. Ponieważ mam drugą składkę do zapłacenia zwracam się ponownie  
z prośbą o zaakceptowanie tego lub też nie. Także, odpowiedź na pytanie 
dlaczego się tym nie zajmowałem, odpowiadam zajmowałem się tym od początku. 
Jak tylko zauważyłem, że płacimy za coś, z czego nie korzystamy, od razu się tym 
zająłem. A jeśli chodzi dlaczego, to nie wiem czy to wynika z jakichś przepisów, że 
składki płacimy jako Rada a nie jako z budżetu?  
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Pan Przewodniczący Szczot – Odpowiedź Pana Sekretarza jest 
taka, że to samorząd przystępuje do Związku i decyzją Rady, rzeczywiście  
w innych przypadkach też jak przystępujemy do różnych organizacji, też mieliśmy 
to chyba w budżecie miasta, w budżecie Rady Miejskiej Leszna zanotowane. To 
tyle. Czy to wystarczająca jest odpowiedź? Bardzo proszę Pani Grażyna Banasik.   

Pani Radna Banasik – Ad vocem Panie Przewodniczący. To znaczy 
no mnie to zastanawia mimo wszystko, że zapłacona składka za 2015, a nie 
została powołana osoba przez Pana i dlaczego nie uczestniczyła?     

Pan Przewodniczący Szczot – To znaczy tak, rzeczywiście Rada 
Miejska Leszna wybrała swojego przedstawiciela do Związku Miast Polskich. No ja 
nie wiem dlaczego nie uczestniczyła, także trzeba by się zapytać. Bardzo proszę 
Pani Barbara Mroczkowska.   

Pani Radna Mroczkowska – Szanowni Państwo Radni! Panie 
Przewodniczący! Chciałabym w imieniu całego klubu Radnych Platformy 
Obywatelskiej oraz swoim własnym Panie Radny Jęcz, swoim własnym... 
Jesteśmy przeciwko projektowi tej uchwały i będziemy głosować przeciw. 
Uważamy, że miasto Leszno powinno zostać w Związku Miast Polskich. Jest to 
najstarsza i najsilniejsza organizacja, która liczy już 100 lat. Organizacja, która 
zrzesza 300 miast, a Wielkopolska jest na pierwszym miejscu, ponieważ 47 miast  
w Wielkopolsce jest w Związku Miast Polskich. Wydaje nam się, że tu chyba nie 
powinno być żadnej dyskusji na ten temat, bo tu chyba nie chodzi  
o pieniądze i o składkę. Ważne jest żebyśmy się znaleźli w tym składzie tych 
miast. Ja przypomnę, że 72% mieszkańców zamieszkujących miasta jest 
zrzeszone w tym gronie. To właśnie Związek Miast Polskich pomaga promować, 
pomaga integrować, to jest wymiana różnych doświadczeń i wydaje mi się, że 
Leszno zasługuje na to, żeby pozostać w Związku Miast Polskich. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Pozwolę sobie skorzystać 
na zasadzie ad vocem. Ja w ogóle nie mówię o tym, czy my zasługujemy, czy nie. 
My zasługujemy na wiele różnych innych rzeczy fajnych. Ja tylko mówię, że 
płacimy 20 tys. zł i z tego nie korzystamy. Tylko tyle. Możemy nadal nie korzystać 
jak Państwo chcecie, ale ja nie chcę podejmować takiej decyzji samodzielnie. 
Bardzo proszę na zasadzie ad vocem Pan, przepraszam, teraz  
w dyskusji Pan Radny Tomasz Malepszy. Czy Panowie poczekacie na te  
ad vocem czy może chcecie ad vocem od razu? Bardzo proszę Pan Tomasz 
Malepszy.     

Pan Radny Malepszy – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Koleżanki i Koledzy Radni! Proszę Państwa! Moje doświadczenia samorządowe,  
6 kadencji, upoważniają do tego żebym jednak Panie Przewodniczący był za tym 
żebyśmy wydawali nadal te 20 tys. To nie jest kwestia tak jak powiedziała moja 
przedmówczyni, często nie da się obliczyć dokładnie korzyści. Rzeczywiście 
trochę mnie zastanawia pasywność w tej kadencji samorządu korzystania z tego 
dobra jakim jest Związek Miast Polskich. Może warto powiedzieć w tym miejscu 
również, że na każdym poziomie, czy to wojewódzkim, czy to gmin wiejskich, czy 
miasteczek czy metropolii, są korporacje samorządowe. Ma Pan prawo, być może, 
że trochę przesadzając, że te 20 tys. to są tak poważna kwota. Natomiast 
dodałbym do tego, że możemy oczywiście powie Pan, że to jest na stronach 
internetowych Związku Miast Polskich. Jest taka wspaniała rzecz, którą na pewno 
tutaj obecni na sali korzystają, system analiz samorządowych, który 
opracowywany jest co roku przez Związek Miast za pieniądze również nasze.  
I często decyzje, które podejmowane są przez nie tylko członków Związku Miast 
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Polskich wynikają właśnie z tego dobra. Ważne w pracy samorządowej jest 
zawsze zrozumienie, wzajemne zrozumienie niezależnie od legitymacji, którą 
nosimy, od idei, które nami powodują, również ewentualnie przynależności 
partyjnej. Ja nie pamiętam takich spotkań tych plenarnych, tych kongresowych 
Związku Miast, w których przyjmowane uchwały, czy to dotyczyły stanowiska 
wobec propozycji rządu niezależnie też od kolorytu, od personalnych, czy 
Premierem był Pan Premier Buzek, czy Premier Miller, czy Premier Kaczyński, czy 
wierzę, że również teraz Pani Premier Szydło, czy Pan Premier Morawiecki, to 
zawsze była rozmowa. Jest powołana przez rząd Rzeczypospolitej taka wspólna 
komisja samorządowa i rządowa 24 osobowa po 12 osób z każdej strony i tam są 
dyskutowane ważne projekty ustaw, ale często również mniejszej rangi, jak 
rozporządzenia, zarządzenia, które dotyczą życia samorządowego.  
I jasne, że powie Pan, no tutaj pewnie nie dziwię się, że jest Pan konsekwentny 
dobra, ale co z tego ma Leszno? No właśnie wydaje się, że warto skorzystać 
i należałoby skorzystać z tego członkostwa w sposób bardziej aktywny. Przecież 
również w Związku Miast funkcjonuje kilkanaście komisji takich branżowych, które 
są związane z działami budżetu. One też dają dużo wiedzy, dużo doświadczenia. 
Warunkiem tylko trzeba po prostu zwyczajnie być w tej członkiem tej komisji, albo 
uczestniczyć w spotkaniach, bo często te spotkania tak, jak wracam do dyskusji 
na komisji, jednak te spotkania takie gremialne w gronie osób, które wiąże jakaś 
idea wspólna, konfrontowanie zamierzeń, konfrontowanie decyzji w sensie 
pozytywnym daje właśnie taką wartość dodaną, z której ja przyznam, że 
korzystałem. I taka ostatnia uwaga. Być może, że Przewodniczący obecny 
Przewodniczący Pan Frankiewicz nie dopisał, że miasto Leszno skorzystało ze 
wsparcia Związku Miast Polskich przy projekcie Obszar Funkcjonalny Aglomeracji 
Leszczyńskiej. Tam tak policzalnie to było około 2 mln zł, ale z tego projektu OFAL 
mieliśmy potem te prawie 90 mln zł, które na Obszar Strategicznej Interwencji,  
Leszno i 4 gminy otrzymaliśmy, więc sprawa rzeczywiście no zawsze w budżecie 
czy to jest 50,00 zł, czy właśnie 20,00 czy więcej są ważne, ale z moich 
doświadczeń z wiedzy będę gorąco namawiał, żeby wykorzystać pełniej tą 
obecność i nie pozbawiać Leszna obecności w tym gremium, które powstało  
u zarania Rzeczpospolitej, funkcjonowało przez cały okres międzywojenny  
i w styczniu 1991 roku w Poznaniu był Związek restytuowany. Tyle bardzo 
syntetycznie. Myślę, że warto wejrzeć na strony internetowe i zobaczyć to dobro  
i skorzystać. Pewnie w lutym, czy w marcu jak zwykle będzie Kongres Miast  
i wierzę, że w tym roku za sprawą właśnie dyskusji nad tym projektem będzie, 
przedstawiciele Leszna będą uczestniczyli czynnie w pracach Związku Miast 
Polskich. Dziękuję.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Na zasadzie ad vocem, od 
razu skontruję, do Pana Tomasza Malepszego. Tak, rzeczywiście to, co Pan mówi 
było, ale to było 4, 5, 6 lat temu, to o czym Pan mówi, z czego skorzystaliśmy\  

Pan Radny Malepszy – (\)  
Pan Przewodniczący Szczot – Ale to nie w tej kadencji, to było 

przedtem, tak. Skorzystaliśmy, znaczy uczestniczyliśmy w tej debacie w tym 
gdzieś 4, 5 może lat temu.  

Pan Radny Malepszy – (\)  
Pan Przewodniczący Szczot – No, ale teraz dostaliśmy, ja wiem, że 

te pieniądze dostaliśmy teraz, ale dyskusja, w której uczestniczyli przedstawiciele 
miasta była 4, 5 lat temu na ten temat. Ad vocem do Pani Barbary Mroczkowskiej. 
W Polsce jest według Wikipedii jest 930 miast, a w Związku Miast Polskich według 
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listu Pana Prezesa jest 300 miast. W Związku Miast Polskich jest 300 miast, czyli  
w Związku Miast Polskich jest mniej niż 1/3 miast w Polsce. I myślę, że jakby 
Leszna nie było, bo i tak z tego nie korzystamy, to by się ten Związek Miast 
Polskich nie zawalił, a my byśmy mieli 20 tys. zł np. na klub sportowy, koszykarski 
w „dziesiątce” w Szkole Podstawowej nr 10. Dobrze, dziękuję. Na zasadzie ad 
vocem Pan Radny Damian Szymczak. Bardzo proszę.      

Pan Radny Szymczak – Ja tutaj na zasadzie ad vocem do tego, co 
powiedziała Pani Mroczkowska, do tej daty do tych 100 lat, ale Pan Malepszy to 
też powtórzył także po prostu dobrze, dobrze. Tej historii tak, nie śledziłem. 
Natomiast tutaj na komisjach mówiliśmy o tym, że Związek, no  widocznie źle 
zrozumiałem, że ten Związek powstał pod koniec lat 90., czyli rozumiem, że albo 
się reaktywował, albo źle słyszałem. Słuchajcie tutaj, słuchajcie tutaj akurat te daty 
są najmniej istotne. Natomiast dobrze wiem, że po prostu Leszno do niego 
przystąpiło pod koniec lat 90. Na pewno wtedy dużo miast w związku z reformą 
administracyjną, której się obawiano i proszę Państwa właśnie  
z kolei to, co mówi Pan Malepszy, właśnie chodzi o te środki przekazu, no choćby  
o ten Internet. Przypomnijmy sobie, że 20 lat temu, też mówiliśmy na komisjach  
o tym, że był to po prostu też argument za wystąpieniem. Po prostu 20 lat temu to 
była w tym przypadku zupełnie inna epoka. Środki, łączność i środki, dostęp do 
informacji publicznej jest po prostu zupełnie inny niż 20 lat temu i można po prostu 
najkrócej mówiąc dostać w mgnieniu oka, za tym przysłowiowym kliknięciem 
myszką po prostu wszystkie informacje zwyczajnie za darmo.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. I bardzo proszę 
na zasadzie ad vocem Pan Przewodniczący Wojciech Rajewski.  

Pan Radny Rajewski – Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący! Ja 
ad vocem Pańskiej wypowiedzi jeszcze sprzed wystąpienia kolegi Tomasza 
Malepszego. Nie będziemy wracali do historii, jakie są efekty, bo one są 
niepodważalne. Przez te, od 1993 tak à propos Panie Radny Szymczak, miasto 
Leszno do tego Związku Miast Polskich należy i należeć powinno. Ale wracając do 
meritum Pańskiej wypowiedzi, Panie Przewodniczący, jeżeli Pan uważa, że  
u podstaw tego projektu uchwały u Pana legło, nie wiem, jak to Malepszy nazwał, 
może zbyt pasywna postawa, jak Pan to nazywa, nieaktywna postawa naszego 
przedstawiciela, to może należało zaproponować uchwałę pobudzającą tą 
aktywność, a nie od razu uchwałę deklarującą wystąpienie. I tak na marginesie, 
cyfry nie kłamią to, co Pan mówi, jeżeli chodzi o ilość miast, które tam należy tylko 
to jest jak zwykle pół prawdy. A Pan powie ilu mieszkańców miast tych 300 miast 
należących obejmuje? 

Pan Przewodniczący Szczot – (\) 
Pan Radny Rajewski – Ano właśnie także proszę, jeżeli Pan żągluje 

liczbami to wszystkimi. Dziękuję bardzo.    
Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. No wydaje mi 

się, że powiedziałem prawdę, jeżeli w Polsce jest miast 900 – 930, a ja, Pani 
powiedziała informację o tych 70% mieszkańcach w Polsce zamieszkujących  
w miastach, to ja powiedziałem, że mniej niż 1/3 miast, bo jest ich 930, należy do 
Związku Miast Polskich. Dobrze. Proszę Państwa! Pan jeszcze bardzo proszę ad 
vocem Pan Marek Ganowicz.  

Pan Radny Ganowicz – Szanowni Państwo! Panie Radny 
Szymczak ja mam pytanie. No mówi Pan o tym, że w Internecie można wiele 
znaleźć. Ja chyba znalazłem jedną rzecz, że Prawo i Sprawiedliwość buduje takie 
stowarzyszenie miast i osiedli. Czyżby chodziło o to Panie Przewodniczący, że ma 
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Pan nakaz partyjny znieść z tego po to, żeby potem przystąpić do tej nowej 
organizacji? Ja tylko zadaje pytanie.     

Pan Przewodniczący Szczot – Ale Pan zadał pytanie Panu 
Radnemu Damianowi Szymczakowi, czy mnie, bo ja teraz nie wiem?   

Pan Radny Ganowicz – Pan Szymczak pewnie nie wiedział. 
Pan Przewodniczący Szczot – Bardzo proszę.  
Pan Radny Szymczak – Oczywiście, że nie wiedziałem. Prawo  

i Sprawiedliwość ma dużo inicjatyw, o takiej nigdy w życiu nie słyszałem. No a jak 
widzę ostatnio Lewica no naprawdę na połowę naszych inicjatyw, które po prostu 
nie mają nic innego tylko zaoszczędzenie środków i pieniędzy, szuka mówiąc 
kolokwialnie jakichś haków, mówi o jakiejś polityce, o jakichś pomysłach 
politycznych. To nie ma nic wspólnego z polityką, tu chodzi po prostu i wyłącznie  
o oszczędności.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. I teraz ja też 
pozwolę sobie odpowiedzieć. O takiej inicjatywie dowiedziałem się od Pana, także 
nie było to\ Proszę Państwa! Ja mogłem w uzasadnieniu napisać wiele rzeczy, 
które teraz mówiłem, gdzieś w mediach, ale mi chodzi o nasze zaangażowanie, 
tak. Płacimy składkę, uważam że wysoką 20 tys. zł i nie korzystamy od 3 lat  
z funkcjonowania Związku Miast Polskich. Tylko tyle. A jestem przekonany, gdyby 
sprawdzić do 31 grudnia 2017 roku ile było wejść w Urzędzie Miasta na stronę 
Związku Miast Polskich, to tylko Biuro Rady Miejskiej Leszna z 4, czy 5 razy 
weszło, a myślę, że cały Urząd nie korzysta w ogóle ze Związku Miast Polskich. 
To jest takie moje przekonanie. Czy tak jest to poproszę, jeśli to jest możliwe o taki 
biling żeby sprawdzić, czy rzeczywiście w ogóle korzystamy z tego, bo moim 
zdaniem po prostu nie korzystamy. I tylko tyle. W tej sprawie chodzi tylko o to, że 
jeżeli płacimy składki to korzystajmy. Jeżeli nie korzystamy, bo nie chcemy, bo 
gdybyśmy chcieli, to byśmy korzystali, to nie płaćmy tych składek i tylko tyle. Nie 
ma w tej sprawie żadnej politycznej gry, po prostu mi chodzi o zmarnowanie,  
w moim rozumieniu pieniędzy. Bardzo proszę na zasadzie ad vocem Pani Barbara 
Mroczkowska.     

Pani Radna Mroczkowska – Szanowni Państwo Radni! Ja chciałam 
przypomnieć, że w Związku Miast Polskich są prezydenci różnych organizacji 
politycznych, więc my tam mamy i kolegów i z Platformy i z PiS-u, z różnych 
organizacji, więc jest to organizacja ponad podziałami. Chcę powiedzieć, że ja  
np. osobiście mam stronę ulubioną Związek Miast Polskich, ale ja mam taką 
propozycję, może zgłośmy taki wniosek, że jeżeli będą takowe zaproszenia, a Pan 
Prezydent nie będzie mógł uczestniczyć, proszę udostępniać nam te zaproszenia. 
Ja jako Radna, czy myślę, że moi koledzy Radni chętnie skorzystają, jeżeli jest 
taka możliwość, bo zdajemy sobie sprawę z obowiązków, jakie Pan Prezydent ma, 
ale gdyby tak można było żebyśmy Radni uczestniczyli, to myślę, że jesteśmy na 
to otwarci. Dziękuję.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Zamykamy dyskusję. 
Proszę Państwa! Przygotowujemy się do głosowania. Bardzo proszę, kto z Pań  
i Panów Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie wystąpienia ze Związku 
Miast Polskich – DRUK Nr 634 – proszę o podniesienie ręki i  naciśnięcie 
odpowiedniego przycisku. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Informuję Wysoką Radę, że uchwała w sprawie wystąpienia ze Związku Miast 
Polskich – DRUK Nr 634, nie została podjęta 
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Uchwała nie została podjęta: 
  2 głosami za, 
16 głosami przeciw, 
  2 głosami wstrzymującymi się. 
 

 Pan Przewodniczący Szczot – Jest wniosek o reasumpcję 
głosowania. Czy jest sprzeciw tej reasumpcji? Czy jest sprzeciw tej reasumpcji? 
Nie ma. Dobrze, głosujemy jeszcze raz. Jeszcze raz bardzo proszę. Chodzi o to, 
że jest uchwała na DRUKU Nr 634 o wystąpieniu ze Związku Miast Polskich.  
I teraz głosujemy nad tą uchwałą, tak? Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 
uchwały w sprawie wystąpienia ze Związku Miast Polskich – DRUK Nr 634 
– proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Kto jest za? 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwałę poprały 
4 osoby, przeciw było 14, wstrzymało się 2. W związku z tym uchwała nie przeszła 
 
Uchwała nie została podjęta: 
  4 głosami za, 
14 głosami przeciw, 
  2 głosami wstrzymującymi się. 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
10) deklaracji zabezpieczenia w budżecie Miasta Leszna na rok 2018 środków 
finansowych przeznaczonych na realizację projektu przedłożonego do 
współfinansowania ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej w ramach 
„Programu rozwoju małej infrastruktury sportowo-rekreacyjnej o charakterze 
wielopokoleniowym – Otwarte Strefy Aktywności (OSA) EDYCJA 2018”– DRUK 
Nr 635 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 27 do niniejszego protokółu. 

 
Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Panią Małgorzatę Łakomy, 

kierownika Biura Projektów Współfinansowanych o przedstawienie nam projektu 
uchwały na DRUKU Nr 635. 

Pani Łakomy, kierownik BPW – Szanowni Państwo! Na wstępie 
chciałabym poprosić o autopoprawkę w §1 ust. 2 punkt 1 powinien brzmieć: 
„Otwarta Stefa Aktywności w Lesznie przy ul. Andrzeja Kmicica/Łanowa/Barbary 
Jeziorkowskiej”.    

 
Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 

Komisji Budżetowo-Finansowej proszę Przewodniczącą Radną Panią Bernardynę 
Kaźmierczak. 

Pani Radna Kaźmierczak – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Wysoka Rado! Komisja Budżetowo-Finansowa projekt uchwały 
przedstawiony na DRUKU Nr 635 zaopiniowała pozytywnie 7 głosami za 
przyjęciem projektu uchwały. Dziękuję.   

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej proszę Przewodniczącego Radnego 
Pana Kazimierza Jęcza.  

Pan Radny Jęcz – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Członkowie Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej na swym 
wczorajszym posiedzeniu projekt uchwały na DRUKU Nr 635 zaopiniowali 
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jednogłośnie pozytywnie poprzez aklamację, §14 ust. 6 Regulaminu Rady 
Miejskiej Leszna. Dziękuję.   

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O opinię-stanowisko 
Komisji Kultury i Sportu proszę Przewodniczącego Radnego Pana Sławomira 
Mocka. 

Pan Radny Mocek – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Projekt uchwały na DRUKU Nr 635 Komisja Kultury i Sportu 
opiniuje pozytywnie. W głosowaniu brało udział 8 radnych, 8 było za. Jeszcze taka 
mała uwaga. Na komisji było wiele pytań, co do lokalizacji tych miejsc i akurat nie 
było żadnego pana z architektury, który ponoć przydzielał te miejsca. Jeżeli 
można, to chcielibyśmy się zapytać dlaczego takie kryteria i dlaczego w tych 
miejscach te place zabaw mają, ta mała architektura ma zostać zamieszczona? 
Proszę bardzo.       

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Ja rozumiem, że to 
w ramach dyskusji będzie, w momencie kiedy dyskusja, bo teraz, za chwilę ją 
rozpoczniemy. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Teraz 
można zadawać pytania. Dziękuję. Zamykam listę. Bardzo proszę Stefania 
Ratajczak.     

Pani Radna Ratajczak – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Ja zgłaszam wniosek formalny do tego projektu uchwały na 
DRUKU Nr 635, aby wariant rozszerzony obejmował również ul.Niepodległości. 
Chodzi mi o budynki mieszkalne, bloki za sanepidem. Ja pamiętam w zeszłym 
roku, czy 2 lata temu tam był plac zabaw. Został on wyburzony, miało być coś 
zrobione dla dzieci. Nie ma nic! W obszarze ul. Niepodległości nie ma żadnego 
bliskiego takiego obiektu rekreacyjnego zarówno dla dzieci, jak i dla dorosłych,  
a tutaj się pojawia sprawa, że można takie coś zrobić tym bardziej, że możemy 
pozyskać pieniądze zewnętrzne. Wariant rozszerzony jest ul. Francuska, a więc 
bardzo daleko oddalona od Niepodległości, gdzie jest bardzo duże skupisko 
zarówno ludzi młodych, starszych, jak i w średnim wieku. No ul. 1 Maja  
i Henrykowska to już zupełnie daleko, dlatego zgłaszam wniosek formalny  
o wprowadzenie takiego placu z wariantu drugiego w okolicy ul. Niepodległości, 
tam jest idealny plac na to miejsce. Dziękuję bardzo.       

Pan Przewodniczący Szczot – Odpowiedź udzieli Pan Prezydent. 
Bardzo proszę. 

Pan Prezydent Borowiak – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 
Wniosek opiniuję negatywnie z kliku powodów. Po pierwsze, problem 
zagospodarowania tej przestrzeni, o której Pani mówiła ma związek  
z planowanymi zebraniami wspólnot mieszkaniowych. Pierwszym tematem 
najbardziej potrzebnym to jest, po pierwsze remont wewnętrznych ulic, które są 
ulicami publicznymi i w tej kwestii chciałem Panią poinformować i Wysoką Radę, 
że jesteśmy już na ukończeniu projektu. Dwa, wszystkie wspólnoty mieszkaniowe 
łącznie z zarządcą nieruchomości panem Stefanem Różankiem, który zarządza 
budynkiem wspólnoty mieszkaniowej, tzw. budynkiem kolejowym wspólnie  
z mieszkańcami chcą zagospodarować jedną część na miejsca parkingowe. 
Proszę dać nam trochę czasu, ponieważ jednym z największych problemów to są 
miejsca parkingowe. Ustalono w ten sposób, że wszyscy zainteresowani, którzy 
chcą mieć miejsca parkingowe otwarte będą uczestniczyć, czy partycypować  
w kosztach, dlatego projekt z zagospodarowaniem tego terenu można podzielić na 
kilka etapów. Po pierwsze, miejsca parkingowe. Dwa, później plac zabaw, który 
będzie przedmiotem dyskusji na wszystkich zebraniach wspólnot mieszkaniowych, 
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które będą odbywały się do końca marca. Trzy, w przyszłości remont wszystkich 
dróg i chodników, tych dróg publicznych, które są układem komunikacyjnym. 
Prosiłbym o cierpliwość, ponieważ plac zabaw też jest tematem dyskusji i rozmów. 
Natomiast wszystkie wspólnoty mieszkaniowe, czy zarządy wspólnot 
mieszkaniowych plus zarządcy stoją na stanowisku, aby najpierw 
zagospodarować to na miejsca parkingowe. Jeżeli ten wniosek formalny, by 
przyszedł to mogę powiedzieć, że na pewno nie bylibyśmy w stanie przyjąć, 
dokonać prac projektowych, ponieważ wcześniej po pojawieniu się konkursu, który 
bardzo szybko został ogłoszony przez Ministerstwo Sportu i Turystyki musieliśmy 
podjąć bardzo szybko działania wewnątrz tu Urzędu Miasta. Chciałbym też 
powiedzieć, że ten konkurs nie jest konkursem jednorocznym. Ja już to mówiłem 
na ostatniej komisji problemowej, że będą kolejne komisje, przepraszam, kolejne 
konkursy i na spokojnie wtedy będziemy mogli dopasować też do pewnych 
potrzeb mieszkańców, którzy zgłaszają nam potrzebę wybudowania placów 
zabaw. Także bardzo bym prosił Pani Przewodnicząca, żeby ewentualnie 
zastanowić się nad tym wnioskiem, ponieważ to nam zdemoluje cały projekt. No  
i cóż, no i będzie nam bardzo trudno żeby ewentualnie zaprojektować, ponieważ 
do wniosku, który będziemy przygotowywać, czyli do ministerstwa muszą być 
załączone dokumentacje techniczne, które po prostu w szybkim tempie będziemy 
musieli opracować. Dziękuję bardzo.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Bardzo proszę 
na zasadzie ad vocem Pani Stefania Ratajczak.  

Pani Radna Ratajczak – Oczywiście ad vocem do wypowiedzi Pana 
Prezydenta. W takim razie, mnie mieszkańcy bardzo prosili o ten plac. Ja byłam 
zaskoczona, że takie coś jest, ponieważ na mojej komisji tego nie było, dlatego ten 
wniosek zgłosiłam. Teraz mam pytanie dodatkowe do Pana dyrektora Szafranka. 
Ja wiem, że było spotkanie z tą wspólnotą, nie pamiętam, czy rok, czy 2 lata temu, 
gdzie były omawiane tematy placów zabaw. Dwa lata nic się nie robi! Ja tylko chcę 
przypomnieć, czy to jest wspólnota mieszkaniowa, czy to nie jest wspólnota 
mieszkaniowa to są mieszkańcy Leszna, którzy płacą podatki. Im się tak samo 
należy, jak innym mieszkańcom, więc proszę coś zrobić z tym wolnym miejscem 
chociażby dla dzieci. Proszę o odpowiedź Pana dyrektora. Tam były rozmowy  
2 lata temu, czy rok. Czy coś się posunęło, albo jakiś konkretny termin, kiedy to 
będzie robione? Dziękuję bardzo.       

Pan Prezydent Borowiak – Zanim\ 
Pan Przewodniczący Szczot – Bardzo proszę.  
Pan Prezydent Borowiak – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Zanim oddam głos Panu dyrektorowi Janowi Szafrankowi, który może powiedzieć 
o tych rozmowach, które toczą się na poziomie zarządców nieruchomości 
wspólnot mieszkaniowych, które reprezentowane są przez zarządy i nie tylko 
chciałbym tylko powiedzieć, że nie możemy mówić o tym, że jest to ogół 
mieszkańców. Musimy mówić, że partnerami przy różnych inwestycjach, 
zwłaszcza na tym terenie miejskim są wspólnoty mieszkaniowe, które też chcą 
określić sposób zagospodarowania tego terenu. I proszę o zrozumienie, że być 
może jeden, dwóch, trzech mieszkańców przychodzą, mogą to być najemcy lokali 
mieszkalnych, których też trzeba szanować, ale naprawdę wszystko odbywa się 
na dyskusjach i rozmowach w trakcie zebrań wspólnot mieszkaniowych. Także ja 
jestem przekonany, że wspólnoty mieszkaniowe są takim partnerem naprawdę 
bardzo dobrym i temat tego zagospodarowania rzeczywiście jest bardzo poważny, 
ponieważ wielu mieszkańców, co chcę też podkreślić, chce wyłożyć środki 
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finansowe, aby ta przestrzeń parkingowa była wykorzystywana dla danego, dla 
danej rodziny, czy dla danego zainteresowanego. Także to się też wiąże z takim 
można powiedzieć uproszczonym projekcie partnerstwa publiczno-prywatnego. 

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Zakończyliśmy 
dyskusję.  

Pan Szafranek, dyrektor MZBK – Przepraszam bardzo.  
Pan Przewodniczący Szczot – A bardzo proszę, bardzo proszę 

Panie dyrektorze.  
Pan Szafranek, dyrektor MZBK – Ja krótką informację. To 

nieprawda, że przez rok się nic nie robi. Cały rok trwały prace projektowe  
i uzgodnienia jak te parkingi będą wyglądać, jak mają wyglądać, jak mają być 
uzbrojone i według zapewnienia zarządu dróg praktycznie projekt ostatecznie 
zaakceptowany skończy się przed zebraniami wspólnot mieszkaniowych. Tak jak 
Pan Prezydent powiedział, zebrania muszą się odbyć do końca marca. Jesteśmy  
w kontakcie z tymi, którzy wyrazili ochotę na zagospodarowanie i wyłożenie swojej 
kasy, jak również z panem Stefanem Różankiem, zarządcą wspólnoty 
mieszkaniowej tej pierwszej kolejowej. I z tego co wiem, Pani Radna projekt 
przewiduje również zlokalizowanie na tym osiedlu placu zabaw. Także 
niekoniecznie w tym miejscu na pewno nie, tam będą te parkingi i przez cały czas 
coś się dzieje, robimy.      

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Zakończyliśmy 
dyskusję. Przechodzimy do głosowania. A tak rzeczywiście pytanie było w czasie 
opiniowania. Bardzo proszę Pan Kubiak.  

Pan Kubiak, naczelnik WAPPiB – Tak rzeczywiście kilka propozycji 
się pojawiło. Przedstawiliśmy je Panu Prezydentowi, a kryterium było jedno 
właściwie, bo rzeczywiście całe miasto cierpi na niedobór tego typu obiektów, 
urządzeń i stwierdziliśmy, że dobrze by było żeby w miarę sprawiedliwie rozłożyć 
lokalizację na mapie całego miasta, więc stąd Gronowo, stąd Grzybowo, również 
centrum miasta, stąd Zaborowo. Dziękuję.    

    Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Uzupełni tą wypowiedź 
Pan Prezydent. Bardzo proszę.  

Pan Prezydent Borowiak – Ja może też dopowiem. Wysoka Rado! 
My składamy ten wniosek. To nie jest przesądzone, że otrzymamy 
dofinansowanie, ponieważ wnioskodawców będzie bardzo dużo. To jest taki tryb 
uproszczony, ale chciałem też powiedzieć, że w wyniku takich rozmów i dyskusji  
w moim gabinecie, tak próbowaliśmy sobie jeszcze znaleźć te lokalizacje, które są 
oczywiście dogodne do zagospodarowania, ale też proszę zwrócić uwagę, że 
niektóre palce zabaw powstaną te, które są już w budżecie, tak, te palce zabaw 
powstaną. Państwo przyjęliście budżet, ale też dyskutujemy i rozmawiamy  
z prywatnymi inwestorami np. w Gronowie powstanie plac zabaw wybudowany 
przez prywatnego inwestora, także będzie dodatkowa infrastruktura przy 
przebudowie drogi krajowej nr 12, też pracujemy nad koncepcją 
zagospodarowania pewnej przestrzeni przy ul. Szybowników, a tak naprawdę przy 
myjni, która znajduje się po lewej stronie jak jedziemy w kierunku Wschowy. Także 
też wiele takich placów zabaw powstanie w ramach budżetu miasta, który został 
przyjęty, ale także w ramach naszej współpracy z partnerami biznesowymi, którzy 
chcą takie przestrzenie zagospodarować na place zabaw. Dziękuję.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. I jeszcze raz na zasadzie 
ad vocem Pani Stefania Ratajczak.  
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Pani Radna Ratajczak – Tak ja ad vocem. Oczywiście po 
wyjaśnieniach uzyskanych od Pana Prezydenta, a w szczególności od Pana 
dyrektora Szafranka, że jest, toczą się rozmowy, że są projekty, jest zapewnienie 
tutaj, że tam będzie plac zabaw, jeszcze się skontaktuje osobiście z Panem 
Różankiem, bo to jest mój sąsiad niedaleki, niedaleko mieszka, upewnię się, 
dlatego wycofuję mój wniosek odnośnie wprowadzenia mojej propozycji. Dziękuję 
bardzo.       

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Jeszcze na zasadzie ad 
vocem Pani Radna Hanna Kotomska. 

Pani Radna Kotomska – Szanowni Państwo! Ja też chciałam dwa 
słowa dodać, ponieważ na komisji zgłaszałam pewne wątpliwości, co do lokalizacji 
tych miejsc i ja tak do końca nie jestem pewna, czy ona jest sprawiedliwa, bo 
jednak pewne rejony miasta omija, ale chciałam tutaj powiedzieć, że ostatecznie 
mnie przekonała może nie tyle deklaracja, ile wypowiedź Pani Małgosi Łakomy, że 
jest to jakby początek pewnej drogi i prawdopodobnie takie miejsca będą 
oczywiście w miarę możliwości powstawać, a najbardziej mnie przekonało, 
chodziło mi konkretnie o brak takiego miejsca w Śródmieściu, ale informacja  
o tym, że boisko przy I Liceum, które będzie ogólnodostępne, które jest  
w trakcie remontu, będzie też wyposażone w tego rodzaju urządzenia. Muszę 
przyznać, że to jak na dzisiaj zadowala mnie i uważam, że to dla mieszkańców 
Śródmieścia jest bardzo duży atut. Dziękuję bardzo.        

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Bardzo proszę na 
zasadzie ad vocem Pan Prezydent.   

Pan Prezydent Borowiak – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 
Kilka zdań, ale też analizowaliśmy, jakie place zabaw już powstały. I proszę 
pamiętać, że akurat w centrum miasta oprócz tej inwestycji budowy obiektu 
wielofunkcyjnego powstał przy ul. Grodzkiej, Grodzka, Boczna powstał plac 
zabaw. Także też analizowaliśmy to, co zostało już wcześniej stworzone. Jedno 
mogę powiedzieć, że jeżeli projekt nie będzie zamknięty to będzie projekt gdzie 
będziemy konsekwentnie składać wnioski do Ministerstwa Sportu i Turystyki i to 
deklaruję Państwu. Dziękuję.      

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. I na zasadzie ad vocem 
Pani Radna Kaźmierczak.  

Pani Radna Kaźmierczak – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo! Chciałabym, tutaj już zgłaszałam jak było 
spotkanie z mieszkańcami...  

Pan Przewodniczący Szczot – Ale do czyjej wypowiedzi Pani się 
wypowiada teraz, bo ad vocem jest?  

Pani Radna Kaźmierczak – Tutaj do Pana Prezydenta. 
Pan Przewodniczący Szczot – Bardzo proszę.  
Pani Radna Kaźmierczak – W sprawie braku lokalizacji na Zatorzu 

powiedzmy takiego punktu otwartego dla mieszkańców. Już zgłaszałam jak było 
spotkanie z mieszkańcami w sprawie przebudowy drogi krajowej 12, że potrzebne 
byłoby takie miejsce jeszcze do uwzględnienia, jak się zjeżdża z wiaduktu  
w stronę Strzyżewic na lewo, tam zaraz bliżej już wiaduktu. I tutaj na Komisji też 
Kultury ostatnio żeśmy też na ten temat dyskutowali i tutaj też jak najbardziej jest 
bardzo dobra lokalizacja, co Pan Prezydent podał bliżej myjni, ale też żeby 
uwzględnić następny taki punkt, bo to jest duża odległość, właśnie tu przy zjeździe 
z wiaduktu. Dziękuję.      
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Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Proszę Pan 
Prezydent.  

Pan Prezydent Borowiak – Pani, Szanowna Pani Radna! No ja 
odpowiadałem już Pani na komisji na to pytanie i jeszcze raz powtórzę zadanie 
związane z przebudową drogi krajowej nr 12 w granicach miasta Leszna jest to 
zadanie kilkuletnie i na pewno w ciągu realizacji tego zadania i zakończenia tego 
terminu zagospodarujemy ten teren. Dzisiaj Pan Radny Kazimierz Jęcz przekazał 
mi wszystkie uwagi na piśmie, które zostały złożone przez mieszkańców Zatorza  
i uwzględnimy to, ale na pewno nie będzie to ten rok, tylko ewentualnie rok 
następny. Dziękuję.                  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Zamknęliśmy dyskusję. 
Przechodzimy do głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem 
uchwały w sprawie deklaracji zabezpieczenia w budżecie Miasta Leszna 
na rok 2018 środków finansowych przeznaczonych na realizację projektu 
przedłożonego do współfinansowania ze środków Funduszu Rozwoju Kultury 
Fizycznej w ramach „Programu rozwoju małej infrastruktury sportowo-rekreacyjnej 
o charakterze wielopokoleniowym – Otwarte Strefy Aktywności EDYCJA 2018” 
– DRUK Nr 635 – proszę o podniesienie ręki i  naciśnięcie odpowiedniego 
przycisku. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką 
Radę, że uchwała na DRUKU Nr 635, została podjęta jednomyślnie 
 
Uchwała została podjęta: 
22 głosami za, 
  0 głosami przeciw, 
  0 głosami wstrzymującymi się. 

 
Uchwała Nr XLIV/607/2018 

Jak w Załączniku Nr 28 
 

Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Państwa! Jest tutaj wniosek 
o przerwę. Ogłaszam 20-minutową przerwę i to już ostatnią jeszcze na tej Sesji. 
Bardzo proszę, czyli spotykamy się dziesięć po czwartej.  

Przerwa. 

Po przerwie: 

Pan Przewodniczący Szczot – Bardzo proszę Państwa Radnych  
o zajęcie miejsc. Wznawiam obrady naszej Sesji.     

Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
11) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, innych form wychowania 
przedszkolnego, szkół i ośrodków rewalidacyjno-wychowawczych prowadzonych 
przez osoby prawne inne niż jednostki samorządu terytorialnego i osoby fizyczne   
oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania – DRUK 
Nr 636 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 29 do niniejszego protokółu. 
 

Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Pana Lucjana Rosiaka, 
naczelnika Wydziału Edukacji o przedstawienie nam projektu uchwały.           
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Pan Rosiak, naczelnik WE – Szanowni Państwo! Projekt uchwały 
związany jest ze zmianą przepisów prawa. Od 1 stycznia weszła w życie ustawa  
o finansowaniu zadań oświatowych. Ta ustawa wprowadziła zmiany do sposobu 
obliczania dotacji dla szkół niepublicznych. Są one określone w tej ustawie. 
Natomiast upoważnienie dla Rady Miejskiej polega na uchwaleniu właśnie trybu 
udzielania i rozliczania dotacji, a więc to jest terminów, formularzy, składania 
wniosków o dotację roczną, miesięczną i sposobu ich rozliczania oraz sposobów 
kontrolowania wykorzystania tej dotacji. Dziękuję.       

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. O opinię 
-stanowisko Komisji Edukacji proszę Przewodniczącego Radnego Pana Krystiana 
Maćkowiaka. 

Pan Radny Maćkowiak – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 
Komisja Edukacji przedmiotowy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie  
w następujący sposób:  za głosowały 4 osoby, przeciw 0, 1 osoba wstrzymała się 
od głosu. Dziękuję bardzo.       

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Otwieram listę zgłoszeń 
do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Zamykam listę. Bardzo proszę Pani Stefania 
Ratajczak.   

Pani Radna Ratajczak – Ja mam bardzo krótkie pytanie do Pana 
naczelnika. Proszę nam przypomnieć jaka jest dotacja w tej chwili na jedno 
dziecko dla przedszkola prywatnego?    

Pan Przewodniczący Szczot – Bardzo proszę, Pan naczelnik.  
Pan Rosiak, naczelnik WE – Przedszkole otrzymuje  

tzw. podstawową stawkę dotacji obliczoną według kosztów prowadzonych przez 
miasto przedszkoli i jeżeli jest to przedszkole publiczne otrzymuje przysłowiowe 
100%, czyli 10.827,00 zł rocznie na dziecko, czyli 902,00 zł miesięcznie na 
dziecko, a jeżeli jest to przedszkole niepubliczne otrzymuje 75% tej stawki, czyli 
8.120,00 zł rocznie, a 679,00 zł miesięcznie.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Zakończyliśmy 
dyskusję. Przystępujemy do głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest za 
podjęciem uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, 
innych form wychowania przedszkolnego, szkół i ośrodków rewalidacyjno 
-wychowawczych prowadzonych przez osoby prawne inne niż jednostki 
samorządu terytorialnego i osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich pobrania i wykorzystania – DRUK Nr 636 – proszę  
o podniesienie ręki i naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Kto jest za? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała w tej sprawie na 
DRUKU Nr 636 została podjęta jednomyślnie.  
 
Uchwała została podjęta:  
20 głosami za, 
  0 głosami przeciw, 
  0 głosami wstrzymującymi się. 

 
Uchwała Nr XLIV/608/2018 

Jak w Załączniku Nr 30 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
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12) zmieniającej uchwałę Nr III/11/2014 Rady Miejskiej Leszna z dnia 11 grudnia 
2014 roku w sprawie wyboru przewodniczącego i wiceprzewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej Leszna – DRUK Nr 638 – Jest na piśmie i stanowi 
Załącznik Nr 31 do niniejszego protokółu.  
 

Pan Przewodniczący Szczot – Szanowni Państwo! W związku  
z rezygnacją Pana Ryszarda Hayna z funkcji Radnego, pojawił się wakat na 
stanowisku wiceprzewodniczącego Komisji Praworządności i Porządku 
Publicznego. W związku z tym klub Radnych Lewicy zgłosił następującą 
propozycję, aby Pana Radnego Marka Ganowicza na stanowisku 
wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej zastąpił Pan Wojciech Rajewski. 
Niezbędnym jest wtedy, aby Wysoka Rada dokonała stosownej zmiany. Pytam 
zatem Panów Marka Ganowicza oraz Wojciecha Rajewskiego, czy wyrażają wolę 
takiej zmiany?  

Pan Radny Ganowicz – Tak, wyrażam zgodę. 
Pan Radny Rajewski – Tak. 
Pan Przewodniczący Szczot – Obydwoje wyrazili zgodę. Na 

podstawie § 23 ust. 3 Regulaminu Rady Miejskiej informuję Państwa Radnych, że 
te zmiany nie podlegają opiniowaniu, ponieważ są to projekty w sprawach 
osobowych. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji. Nie widzę. W związku z brakiem 
zgłoszeń do dyskusji stwierdzam, że uchwała na DRUKU Nr 638 została podjęta 
jednomyślnie.         
 

Uchwała Nr XLIV/609/2018 
Jak w Załączniku Nr 32 

 
Pan Przewodniczący Szczot – Tak, proszę przez mikrofon 

powiedzieć, dobrze? 
Pani Pełszyk, Kierownik Biura Rady Miejskiej – Czyli §2 otrzymuje 

brzmienie: Wiceprzewodniczącym Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Leszna 
wybrano Radnego Wojciecha Rajewskiego. 

Pan Przewodniczący Szczot – Czy są jakieś wątpliwości w tej 
sprawie? Nie ma, tak, czyli głosowaliśmy przed chwilą za tym, żeby 
wiceprzewodniczącym Komisji Rewizyjnej, wydaje mi się, że powiedziałem to 
jasno, także proszę uzupełnić ten projekt o nazwisko Wojciech Rajewski przy 
funkcji wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej.        
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 

 
13) zmieniająca uchwałę Nr III/15/2014 Rady Miejskiej Leszna z dnia 11 grudnia 
2014 roku w sprawie wyboru przewodniczącego i wiceprzewodniczącego Komisji 
Praworządności i Porządku Publicznego Rady Miejskiej Leszna – DRUK Nr 639 
– Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 33 do niniejszego protokółu.  
 

Pan Przewodniczący Szczot – I podobnie w związku z wakatem, 
jaki powstał po rezygnacji z mandatu Radnego Pana Ryszarda Hayna, Wysoka 
Rada powinna wybrać wiceprzewodniczącego Komisji Praworządności  
i Porządku Publicznego spośród członków tejże Komisji. Na funkcję 
wiceprzewodniczącego Komisji Praworządności i Porządku Publicznego została 
zaproponowana kandydatura Pana Marka Ganowicza. Czy są jakieś inne 
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kandydatury? Nie widzę. Aby formalności stało się zadość pytam, czy Pan Marek 
Ganowicz wyraża zgodę?  

Pan Radny Ganowicz – Tak, wyrażam zgodę.  
Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Na podstawie § 23 ust. 3 

Regulaminu Rady Miejskiej informuję Państwa Radnych, że nie podlegają 
opiniowaniu projekty uchwał w sprawach osobowych. Otwieram listę zgłoszeń do 
dyskusji. Nie widzę. Zamykam listę zgłoszeń. W związku z brakiem zgłoszeń do 
dyskusji stwierdzam, że uchwała na DRUKU Nr 639 z wpisanym Panem Markiem 
Ganowiczem, jako wiceprzewodniczącym Komisji Praworządności i Porządku 
Publicznego została podjęta jednomyślnie w związku z §14 ust. 6 Regulaminu 
Rady Miejskiej Leszna.          
 

Uchwała Nr XLIV/610/2018 
Jak w Załączniku Nr 34 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
14) powołania komisji doraźnej Rady Miejskiej Leszna powołanej do zbadania 
okoliczności związanych z zamknięciem pływalni „Akwawit” – DRUK Nr 640 – jest 
na piśmie i stanowi Załącznik Nr 35 do niniejszego protokółu wersja II – jest 
na piśmie i stanowi Załącznik Nr 36 do niniejszego protokółu. 
 

Pan Przewodniczący Szczot – Szanowni Państwo Radni! 
Prezydent Miasta Leszna pismem z dnia 23 stycznia zwrócił się do mnie  
z wnioskiem o powołanie komisji doraźnej w celu zbadania procesu przejęcia 
pływalni „Akwawit” i przyczyn jej zamknięcia. Niniejszym uchwała jest odpowiedzią 
na wniosek Pana Prezydenta. Informuję Państwa, że przed Sesją otrzymaliście  
II wersję tego projektu uchwały z lekkimi zmianami. Mieliście Państwo, mam 
nadzieję, czas zapoznać się z tymi zmianami. I w związku z tym proszę o opinię 
-stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej Pana Radnego Kazimierza 
Jęcza. Czy Komisja, bo Państwa Komisja miała możliwość zaopiniowania, bardzo 
proszę co ustaliliście?    

Pan Radny Jęcz – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Projekt uchwały na DRUKU Nr 640 członkowie Komisji Rozwoju  
i Infrastruktury Miejskiej przegłosowali w sposób następujący: 5 było za 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały, 3 osoby wstrzymały się. Dziękuję 
bardzo.      

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Proszę Państwa musimy 
dokonać wyboru tej komisji. Proponuję, tak ma Pan rację, rzeczywiście. Proszę  
o zgłoszenia do dyskusji. Kto z Państwa Radnych chciałby zabrać udział 
w dyskusji? Jest teraz możliwość zgłoszenia się. Dziękuję. Zamykam listę 
zgłoszeń. Bardzo proszę w kolejności Pan Radny Wojciech Rajewski.    

Pan Radny Rajewski – Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący! 
Panie Prezydencie! Wysoka Rado! Ten mój głos w dyskusji dotyczy pewnej uwagi, 
sugestii do autora tego projektu uchwały, czyli do Pana Panie Przewodniczący. 
Wspominałem luźno na Komisji Infrastruktury wczoraj, że należałoby zastąpić 
słowo w sprawie, no ja nie dostałem tej II wersji, chodziło, że zamienić 
okoliczności na\ Jest zamiana? Jeżeli tak, to dziękuję bardzo i w odpowiednim 
tam §, ok, dziękuję bardzo, dziękuję bardzo czyli... 
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Pan Przewodniczący Szczot – Czyli Pana propozycja z komisji 
została skonsumowana.  

Pan Radny Rajewski – Dziękuję bardzo.  
Pan Przewodniczący Szczot – Autopoprawka.  
Pan Radny Rajewski – Za zrozumienie Panie Przewodniczący. 

Serdecznie dziękuję.   
Pan Przewodniczący Szczot – Bardzo proszę Pan Radny Grzegorz 

Rusiecki.  
Pan Radny Rusiecki – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 

Wysoka Rado! Ja chciałbym zadać pytanie Panu Prezydentowi. Jaki jest cel 
powoływania tej komisji? Po drugie, chciałbym się dowiedzieć, jakimi 
instrumentami prawnymi Radni zasiadający w tej komisji i sama komisja będzie 
dysponowała, aby wyjaśniać okoliczności, które są wskazane dość mgliście  
w uzasadnieniu do projektu uchwały? Chciałbym zapytać, jakimi środkami 
przymusu komisja będzie dysponowała w celu nie wiem zaproszenia, czy 
wymuszenia uzyskania pewnych informacji od instytucji, które nie są instytucjami 
samorządowymi? I wreszcie chciałbym zapytać, jakich kompetencji ta komisja 
będzie miała więcej niż kompetencje, które ma Pan i urząd, którym Pan kieruje?     

Pan Przewodniczący Szczot – Bardzo proszę Prezydent.  
Pan Prezydent Borowiak – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Panie Radny! Nie wiem, czy zapoznał Pan się z moim pismem  
z 23 stycznia 2018 roku, które skierowałem do Pana Przewodniczącego Rady 
Miasta Leszna. Jeżeli nie zna Pan tej treści, to podam 3 powody celowości 
powołania tej komisji. Po pierwsze, sprzedaż przez miasto terenów pod budowę 
basenu, czy przekazanie. W tym kontekście pojawiło się pytanie, czy jest 
dopuszczalne, aby ten teren, który został przekazany pod budowę basenu spełniał 
inne cele niż basenowe? Pływalnia, w której niedawno, o której niedawno 
poinformowała spółka w ogłoszeniu o możliwości dzierżawy hali basenowej. Ja 
przypomnę, że pojawiła się oferta komercyjna, która pokazała jednoznacznie, że 
CKiR „Akwawit” chciał wynająć tą przestrzeń na cele magazynowe. Dwa, moment, 
w którym „Akwawit”  został sprywatyzowany, co budziło pewne wątpliwości prawne 
i merytoryczne, przypomnę, iż proces prywatyzacji był przedmiotem kontroli ze 
strony Najwyższej Izby Kontroli oraz przedmiotem kilku zapytań poselskich. 
Zdając sobie sprawę z ograniczonych kompetencji Rady Miasta Leszna,  
w kontroli tej kwestii pojawia się pytanie, jaki wpływ na dzisiejsze zamknięcie 
pływalni miała owa prywatyzacja? Jak się wydaje komisja, która zgodnie  
z przepisami prawa ma prawo przesłuchać świadków i skorzystać z pomocy 
ekspertów może i powinna również w zakresie swoich możliwości i kompetencji 
zająć się tym tematem. Trzy, pewne moje wątpliwości budzi kwestia związana  
z przyczynami zamknięcia pływalni. Toczyło się wiele dyskusji. Odbyła się także 
słynna konferencja prasowa partii politycznej. Przypomnę, że tych rozmów i tych 
dyskusji było tak dużo, że jestem wstanie wraz z moimi współpracownikami 
przedstawić tej komisji całe sprawozdanie z naszej działalności, która była bardzo 
aktywna. Niestety ostatnie posunięcia spółki np. ogłoszenie, które jeszcze widnieje 
na budynku „Akwawit”: „Z uwagi na brak osiągniętego porozumienia z władzami 
miasta Leszna z dniem 1 stycznia 2018 roku pływalnia Akwawit zostaje 
zamknięta”, ale także będę chciał zaproponować komisji, o jeszcze może 
przeczytam oświadczenie, które pojawiło się także w mediach centralnych: „Jak 
powszechnie wiadomo pływalnie publiczne nie są przedsięwzięciami generującymi 
zyski. Niestety mimo dużej elastyczności z naszej strony oferta miasta na zakup 
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usług w skali wartości 200 tys. nie pozwala na dalsze funkcjonowanie tego 
obiektu”. Nie mogę sobie Panie Radny pozwolić na to, żeby przez błędy  
w sposobie zarządzania tą spółką, przez pewną historię, która przetoczyła się od 
lat 90., spółka „Akwawit” wraz z Prezesem Zarządu obarczała winą Prezydenta 
Miasta Leszna i władze miasta Leszna, to jest kolejny dowód. Ale także chciałbym, 
aby Radni podyskutowali co wydarzyło się jeszcze, kiedy Pan był 
Wiceprezydentem Miasta Leszna, gdzie Pan prośbę mieszkańców, pracowników 
„Akwawit” potraktował w formie ad acta. Są na to dowody i takim dowodem jest 
pismo, które zostało skierowane przez pracowników „Akwawit”  
w 2014 roku, dokładnie 25 czerwca. Pismo zostało skierowane do Pana, osobę 
odpowiedzialną za sport, osobę odpowiedzialną za te sprawy: „My pracownicy 
Centrum Konferencji i Rekreacji Akwawit zwracamy się z prośbą do Pana 
Prezydenta o rozpatrzenie możliwości wsparcia pływalni w ratowaniu naszych 
miejsc pracy”. Tu akurat przekazał Pan to do aaczelnika i pismo zostało 
potraktowane jako ad acta i też będę chciał wyjaśnień z Pana strony, dlaczego 
Pan nie podjął takich działań? Niech Pan się nie denerwuje, niech Pan się nie 
uśmiecha, bo sprawa jest bardzo poważna. A kolejnym elementem to jest to0 co 
też ma związek z wypowiedzią pana Biechowiaka, ponieważ z jednej z rozmów  
i na komisji, która została zwołana w tamtym czasie, Pan Biechowiak,  
a przypomnę że rok był to rok 2014, maj, a później komisja, pan Biechowiak szedł 
w takim kierunku, aby przekazać ten obiekt miastu i taką deklarację złożył  
w trakcie komisji problemowej. Minęło kilka lat my dyskutujemy i mówimy tak: 
Panie Biechowiak, jeżeli Pan uważa, że jest to obiekt użyteczności publicznej  
i chce Pan ten obiekt, aby dalej funkcjonował, to proszę przekazać nam ten obiekt. 
Byliśmy w Ministerstwie Sportu i Turystyki i podejmiemy wszelkie działania  
i starania, aby zmodernizować przy udziale środków zewnętrznych, a padła 
deklaracja ze strony Ministerstwa Sportu, że w tym przypadku pomoże, bo 
Ministerstwo Sportu, jak Pan doskonale wie, może przekazywać samorządom 
środki na tego typu inwestycje. Odpowiedział nie. Na pytanie dlaczego? Nie, bo 
nie. I chciałbym też ewentualnie wyjaśnić, dlaczego spółka nie chce przekazać 
ewentualnie basenu, który mógłby być, no siłami samorządu zmodernizowany  
i użytkowany. Jakie mechanizmy i jakie możliwości prawne? Bo Pan wspomniał  
o kwestiach proceduralnych. Po pierwsze, oczywiście nie ma przymusu, ale jeżeli 
np. nie pojawi się nikt z „Akwawitu” to będzie świadczyło o podejściu do tego 
problemu ze strony spółki prywatnej. Będzie normalne zaproszenie. Jeżeli pan 
Biechowiak, czy przedstawiciele spółki, czy właściciele będą chcieli powiedzieć  
o tej sytuacji, to jak najbardziej przyjdą, a jeżeli uznają, że nie ma potrzeby, to nie 
przyjdą i będzie to jasny i czytelny sygnał do opinii publicznej, że partnerzy 
biznesowi nie zależy na tym, aby ten basen mógł dalej funkcjonować. Jakie 
mechanizmy? No wyjaśnienie wielu wątpliwości, bo na moją skrzynkę wpłynęły 
także pisma, aby sprawdzić pewne sprawy związane z przekazaniem tego gruntu. 
Ja myślę, że taka komisja jest potrzebna. Potrzebna, ponieważ w tamtym czasie, 
kiedy spółka, czy zakład „Akwawit” wybudował „Akwawit” i później spółka przejęła 
ten obiekt, tak naprawdę podpisano porozumienie pomiędzy mieszkańcami miasta 
Leszna, aby ten obiekt mógł funkcjonować dla mieszkańców Leszna. Niestety 
poprzez całą sytuację i w spółce i udziałowców i właścicieli stało, jak się stało. Ja 
nie pozwolę sobie, jako Prezydent Miasta Leszna, aby podawać do opinii 
publicznej oświadczenia, które krążą w mediach ogólnopolskich, że obwinia się 
miasto Leszno, Prezydenta Miasta Leszna dlatego, że ten basen został zamknięty. 
W związku z tym, że wielu mieszkańców miasta Leszna oczekuje takiego, takiej 
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pracy, takiej komisji, powołania takiej komisji, zarekomendowałem, czy napisałem 
pismo do Pana Przewodniczącego, które zostało przyjęte z aprobatą. Projekt 
został przygotowany przez Biuro Rady i mam nadzieję, że Wysoka Rada podejmie 
odpowiednie działanie i rozpoczniemy ciężką pracę, aby wyjaśnić wiele 
wątpliwości, na które nadal nie uzyskaliśmy odpowiedzi. Dziękuję bardzo.      

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Bardzo proszę 
na zasadzie ad vocem Pan Radny Grzegorz Rusiecki.  

Pan Radny Rusiecki – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Panie Prezydencie! No uśmiecham się, bo po raz kolejny nie wiem 
tak pewnie dobrze mi Pan życzy, ale chcę Pana poinformować i przypomnieć, że 
ja nie pełniłem funkcji Prezydenta Miasta. Naprawdę wydaje się, że po 3 latach 
pełnienia funkcji Prezydenta rozróżnia Pan kompetencje organu, jakim jest 
Prezydent i jego najbliższych współpracowników, jakimi są zastępcy Prezydenta, 
więc tutaj jakby chciałbym sobie tą kwestię wyjaśnić. Natomiast z wyjaśnień, które 
Pan złożył, no jednoznacznie wynika, że potwierdza Pan, że ta komisja nie ma 
żadnych formalnych uprawnień. W związku z tym będzie to tylko miejsce, nie 
wiem spotkania, rozmowy, wyjaśnień. Poinformował Pan o tym, że już we 
wrześniu przekazał Pan Radnym szczegółową informację dotyczącą tych działań, 
które Pan podejmował, więc Radni tą informację znają. Wiemy jakie toczyły się 
rozmowy, kto rozmawiał, jaka była Pana rola w tych rozmowach także nie 
potrzebujemy do tego dodatkowej komisji. Mówi Pan o tym, że pojawia się jakieś 
ogłoszenie, w którym sugeruje się niedogadanie z miastem. No nie wiem, czy 
ogłoszenie znajdujące się gdzieś tam na jakiejś szybie, czy tablicy ogłoszeń jest 
powodem do tego żeby powoływać komisję Rady Miejskiej? no bo to rzeczywiście 
jest jakieś chyba niedomówienie. Raz jeszcze powtórzę Panie Prezydencie, ma 
Pan naprawdę świetnych pracowników, dobrych urzędników. To są osoby, które 
mogą sprawdzić i w planie zagospodarowania i w dokumentach, które są  
w posiadaniu urzędu jaka działalność może być tam wykonywana. Urząd, jako 
jednostka ma takie kompetencje, Radni takich kompetencji nie mają. Pan może 
poinformować opinię publiczną, co było w kierunku „Akwawitu” w celu dogadania 
się, czy uzyskania porozumienia zrealizowane, więc naprawdę nie widzę takiej 
potrzeby. Jeżeli widzi Pan taką potrzebę, żeby ten temat w jakiś sposób wałkować 
nieefektywnie, bo raz jeszcze powtórzę i Pan przyznał mi rację, że ta komisja nie 
będzie miała żadnych formalnych argumentów, żeby dojść do prawdy obiektywnej 
no to jeszcze raz zadaję pytanie po co? Chciałbym poinformować, że jakby po 
tych informacjach, które Pan przekazał Radni Platformy Obywatelskiej nie będą 
głosować za tym. Uważamy, że to jest wyrzucanie pieniędzy podatników w błoto. 
Ta Komisja nie dojdzie do żadnych ustaleń. Mówię to publicznie, jeżeli będzie 
inaczej, to jestem wstanie za te słowa przeprosić, natomiast póki co jestem 
absolutnie przekonany, że tak właśnie będzie. I chciałbym również poinformować, 
że Radni Platformy nie będą rekomendować, jeżeli jednak Rada wyrazi wolę 
powołania takiej komisji, swoich członków do tego gremium. Dziękuję.           

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Bardzo proszę 
Pan Prezydent jeszcze chciał na zasadzie ad vocem.  

Pan Prezydent Borowiak – Tak. Ja nie chciałbym wchodzić  
w polemikę z Panem Radnym. Oczywiście ma Pan swoje zdanie. Ja Pana szanuję 
tylko, że wie Pan, Pana wypowiedź to taki czysty populizm, bo gdyby Panu 
zależało na tym żeby rozwiązać ten problem, to po pierwsze, nie 
komunikowalibyśmy się przez konferencje prasowe, które Pan zorganizował  
i powiem wprost, to mnie strasznie zabolało z dwóch powodów. Po pierwsze, mój 
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gabinet jest otwarty na taką dyskusję i wtedy mógłby Pan przyjść i ze mną 
porozmawiać, ale potrafił Pan zwołać konferencję prasową, która którą Pan 
zorganizował i przedstawił Pan swoje stanowisko. Owszem jest Pan 
funkcjonariuszem partyjnym i ma Pan taką możliwość, a wręcz, właściwie 
możliwość jako funkcjonariusz polityczny organizowania konferencji prasowej. 
Natomiast, wie Pan, największym żalem w całej tej sytuacji po tej konferencji to 
jest to, że z tyłu miał Pan pracowników na tej konferencji, tak. Pojawił się taki Pana 
tradycyjny uśmieszek. I zostawił Pan tych ludzi. I to jest najgorsze, wie Pan? 
Zostawił Pan tych ludzi apelując do Prezydenta, że podejmie Pan pewne 
działania. Ja tym ludziom pomogłem. Po pierwsze, 4 pracowników już pracuje  
na naszym basenie, to po pierwsze. 2 osoby staramy się zaktywizować 
zawodowo, a 2 osoby będą miały taką pomoc, żeby mogły przejść spokojnie na 
emeryturę. I to co Pan zrobił jest bardzo żenujące i w stosunku nie do Prezydenta 
Miasta Leszna, ale w stosunku do tych ludzi zrobił Pan ogromną podłość. I wie 
Pan można robić konferencje prasowe i będzie Pan robił konferencje, ale proszę 
pamiętać, że jeżeli Pan zaprasza tych ludzi, którzy pojawiają się za Panem, to 
proszę pamiętać, że warto z nimi rozmawiać. Urwał się szybko kontakt po 
konferencji prasowej, bo zrobił Pan to, co Pan chciał, czyli ugrał Pan politycznie 
i dlatego ja chciałbym, aby na tej sali wybrano tych Radnych, którzy będą 
pracowali społecznie. Nie będziemy ponosić żadnych kosztów, bo będziemy to 
robić w ramach naszej działalności samorządu. Ja apeluję do Państwa, że warto 
popracować i zobaczyć co się działo, bo jak Pan doskonale wie i Państwo Radni 
wiedzą naprawdę temat „Akwawitu”, czy też kwestia prywatyzacji była szeroko 
dyskutowana wśród naszych mieszkańców. I dzisiaj co się stało po tym? Stało się 
to, że budynek jest pusty, a został wybudowany za pieniądze publiczne. Dziękuję 
bardzo.                   

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Ja tylko w kwestii 
sprostowania. Nie wiem czy my mamy taką możliwość, Panie Prezydencie  
niewypłacania tych diet, także tego nie wiem, ale jeżeli się\ Nie ma, nie? No, ale 
to nie jest chyba najważniejsze. Deklaracja jest, kwestia jest potem osobna. 
Bardzo proszę na zasadzie ad vocem może najpierw Pan Radny Tomasz 
Malepszy, a potem Pan Grzegorz Rusiecki. No Pan Tomasz Malepszy też, do 
mojej, czy do Prezydenta wypowiedzi? Proszę.  

Pan Radny Malepszy – Ja podzielam opinię wyrażoną tutaj przez 
przedmówców, że trzeba zawsze rozmawiać, a w sprawach jakichś takich 
konfliktowych, niejasnych tym bardziej. Najpierw ustalić stanowisko, wcale nie 
kuluarowo tylko w gronie osób kompetentnych, odpowiedzialnych. Sam 
doświadczyłem tego, co dzisiaj z żalem Pan Prezydent Borowiak wypomina 
jednemu z podmiotów obecnych w Radzie, też doświadczyłem tego, gdy  
w temacie lodowisko też zorganizowano podobną, podobne spotkanie, ale teraz 
wracając do meritum, Panie Prezydencie 2014 rok, to zresztą jest zapisane  
w protokóle Rady, ponieważ ja wszystkie spotkania, które dotyczyły spraw 
samorządowych też tak jak i Pan informowałem opinię publiczną w tym Radnych 
na Sesji i wtedy nie pamiętam miesiąc, ale to był 2014 rok, po raz pierwszy tak 
oficjalnie Pan Prezes Biechowiak zgłosił potrzebę rozmowy w sprawie ewentualnej 
kompensaty kosztów ponoszonych przez spółkę w wyniku odcięcia wody i ciepła 
przede wszystkim, tak. I wtedy pamiętam, że to była kwestia około 100, czy tam 
150 tys. zł, już dokładnie nie pamiętam, ale też uważaliśmy w rozmowie  
w Radzie i z pracownikami, że na dobrą sprawę no spółka jest odpowiedzialna za 
to żeby budżet im się zamykał i wtedy, przecież pamiętacie Państwo, już wtedy  
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z budżetu miasta wydawaliśmy ponad 100 tys. zł na stowarzyszenia, które były 
obecne na „Akwawicie”, wspomniany klub pływacki, któremu Pan doktor Sudolski 
tak dzielnie przewodniczył do niedawna, więc wydaje się, że przekonany jestem, 
przekonani jesteśmy, że niezależnie od jakiejś implikacji to jednak no opinia 
publiczna pewnie czeka na to, żeby się tym tematem zająć mimo, że wydaje mi się 
Panie Prezydencie, że w sposób bardzo klarowny i taki czytelny przekazane były, 
przekazywane były informacje z Urzędu Miasta o naszym stanowisku, samorządu 
miasta, tak, Rady i zrobiliśmy więcej, ba, wydaje się, że nawet w kontekście 
pewnych uwarunkowań, czy zapisów prawnych być może, że zaangażowanie 
samorządu miasta w to, żeby wspomóc spółkę, no nie chcę powiedzieć, że 
wykraczało poza granice prawa, bo wcale nie tylko, było w obszarze tym co się 
nazywa interes społeczny miasta, tak czyli czytaj gminy Leszno i w tym obszarze 
nasze działania były absolutnie korekt, więc będziemy za tym, żeby taką komisję 
powołać jako klub. Dziękuję.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Bardzo proszę Pan 
Prezydent.  

Pan Prezydent Borowiak – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 
Panie Prezydencie! Bardzo dziękuję za ten głos. Rzeczywiście, kiedy chciałem się 
zapoznać z tą dyskusją na komisji problemowej, dokładnie 22 maja, rzeczywiście 
Pan Biechowiak informował o tych problemach już w tamtym czasie, jeszcze 
rzeczywiście wcześniej była prowadzona korespondencja. Natomiast no  
w protokóle jest taki bardzo ciekawy zapis, który mnie osobiście nurtuje, bo szybko 
zmieniło się stanowisko jakby znaczy wiadomo upłynęło trochę czasu, ale zmieniło 
się jakby stanowisko Pana Biechowiaka, bo jeżeli on na komisji deklaruje, że 
miasto powinno się zaangażować w ratowanie finansowe pływalni, pływalnia 
mogłaby być przejęta przez miasto Leszno, no to mnie nurtuje ten fakt, że szybko 
zmienił swoje stanowisko. Owszem on wtedy mówił, że SPA i centrum 
rehabilitacyjne przynoszą dochody, do basenu trzeba dokładać, ale no ta moja 
wątpliwość jest taka a nie inna, że szybko została zmieniona konfiguracja w ogóle 
tej propozycji, która wcześniej została złożona, tak. I naprawdę te rozmowy były 
bardzo trudne, to jest trudny partner do dyskusji i szczerze mówiąc on nawet nie 
podziękował za to, że chcieliśmy wykupić usługi i wykupiliśmy pewne usługi, tak. 
Podziękowania nie było, a zostało wywieszone ogłoszenie i oświadczenie na 
stronie spółki, że zamknięto basen z winy miasta. W czym byliśmy winni, że basen 
został zamknięty? No na te odpowiedzi też musimy sobie odpowiedzieć pracując 
w komisji doraźnej, która sprawdzi pewne wątpliwości i odpowie na wiele 
nurtujących pytań, które zadają nam mieszkańcy naszego miasta. Dziękuję.       

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Bardzo proszę na 
zasadzie ad vocem Pan Radny Grzegorz Rusiecki.     

Pan Radny Rusiecki – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Panie Prezydencie, która wypowiedź była bardziej populistyczna 
moja, czy Pana Prezydenta, to myślę niech sobie odpowiedzą wszyscy ci, którzy 
tych dwóch wypowiedzi wysłuchali. Ja nie będę się odnosił do Pana słów. Jeżeli 
natomiast pyta Pan o kwestię, dlaczego tak późno była zwoływana konferencja, 
czy dlaczego zajęliśmy późno? Dlatego Panie Prezydencie, że szanujemy Pana 
kompetencje. Pan jest organem wykonawczym, Pan reprezentuje miasto. 
Przypomnę, że konferencja Platformy została zorganizowana w połowie września 
przy informacji, że z dniem 1 października „Akwawit” będzie zamknięty. I Panie 
Prezydencie, naprawdę może Pan mówić bardzo wiele na temat tego, co Radni 
opozycyjni mogą0 a czego nie mogą, czy powinniśmy, czy nie powinniśmy. Być 
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może trzeba popracować nad tą komunikacją, być może jest ten problem po obu 
stronach, ale rozumiem, że na przyszłość wyciągniemy wnioski i ani Pan 
Prezydent nie będzie nas zaskakiwał chociażby podobnymi projektami uchwał bez 
konsultacji, jak i my nie będziemy organizować takich konferencji. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. I bardzo proszę 
Pan Radny Adam Kośmider. 

Pan Radny Kośmider – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Szanowni Państwo! Po raz kolejny tutaj okazało się jednak, że ad vocem to jest 
lepsze narzędzie żeby zająć, że tak powiem swoje miejsce w dyskusji, ale to już 
powiedzmy zostawmy. Rozmawialiśmy tutaj przed chwilą, Panowie rozmawiali  
o kompetencjach, o możliwościach. Ja przestudiowałem sobie różne ustawowe 
zapisy również statutowe zapisy, no i ustawa o samorządzie gminnym w art.  
6 mówi o tym, że do zakresu działania gminy należą wszystkie sprawy publiczne  
o znaczeniu lokalnym, niezastrzeżone ustawami na rzecz innych podmiotów. 
Rozumiem, że tutaj jest to sprawa publiczna skoro sam właściciel basenu ciągle 
mówił o publicznym basenie, jak również nie ma tutaj zastrzeżenia, kompetencji 
dla innych podmiotów. No a oczywiście Statut Leszna, na który powołaliśmy się  
w uchwale to Państwo znają, ale nie zna Pan Panie Radny nowelizacji, jako 
prawnik do ustawy tejże, o której wcześniej mówiłem, czyli ustawy o samorządzie 
gminnym. Od 30 stycznia Radnym zostaną nadane dużo większe kompetencje do 
kontroli, jakie mieli wcześniej, w nowelizacji. 

Pan Radny Ganowicz – W nowej kadencji, nie w tej. 
Pan Radny Kośmider – W tej! A to przepraszam bardzo, ale na 

pewno wczytamy się tutaj jeszcze raz w tą ustawę, w każdym razie nowelizacja 
ma obowiązywać od 30 stycznia dlatego miałem tutaj wrażenie, że będzie nas 
obowiązywać. Kolejną sprawą jest to, że no tutaj niestety znowu muszę do Pana, 
może powiem jako beniaminka Platformy Obywatelskiej, tak Pana tutaj nazwę. 
Otóż Hanna Gronkiewicz-Waltz, kiedy koleżanka partyjna rozumiem, kiedy  
sprawa powiedzmy prywatyzacji nieruchomości w Warszawie dosyć mocno 
wzbudziła kontrowersję wśród mieszkańców nie tylko Warszawy, sama również 
chciała powołać komisję doraźną, więc może warto spojrzeć w uchwałę, którą 
przygotowała, skoro no warszawscy politycy wiedzieli jak do tego się zabrać, to 
myślę, że możemy z tego czerpać garściami. I uważam, że jeśli Platforma 
Obywatelska nie wprowadzi do tej komisji swojego członka no to uważam, że nie 
chcecie wyjaśnienia tej sprawy i tym bardziej no dziwi mnie to, że właśnie Pan 
rozpoczął swoją działalność w Platformie Obywatelskiej właśnie od tego, że chce 
Pan być obrońcą „Akwawitu”, bo ja byłem na spotkaniu u Ministra Sportu i kiedy 
przepraszam wiceministra i kiedy powiedział, przyznał, że są środki na takie 
inicjatywy, właśnie nie możemy z tych środków skorzystać, jeżeli chcemy budować 
nowy basen, ale możemy z nich skorzystać jeżeli chcemy go wyremontować.  
W tym momencie myślałem, że praktycznie no myślę, że sprawy będziemy mieli 
załatwione. Przedsiębiorca, uważa że ten, ta część kompleksu mu ciąży, no więc 
myślę zgodzi się z nami i pozwoli nam przejąć ten kompleks basenowy i on będzie 
działał, tak. Myślałem naprawdę, że to jest takie światełko w tunelu. Okazało się, 
że jak Pan Prezydent wspomniał nie jest zainteresowany ten przedsiębiorca tym 
tak naprawdę żeby ten basen ratować, a jeżeli ktokolwiek tutaj, nie wiem  
z mieszkańców będzie miał jakiś problem i przyjdzie i powie, że chce od miasta 
parę milionów złotych i miasto mu odmówi, to oni również mają prawo do tego 
żeby powiedzieć, że władze miasta, no nie chcą w jakiś sposób mu pomóc  
i poratować tej jego działalności. Dziękuję.  
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Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. I w kolejności na zasadzie 
ad vocem bardzo proszę Pan Radny Grzegorz Rusiecki.  

Pan Radny Rusiecki – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Panie Radny Kośmider! To jest taki kolejny dowód na to, że jak już 
się strzela, to trzeba się upewnić żeby czasami ślepakami nie postrzelać, nie, to 
tak na przyszłość. Natomiast chciałem powiedzieć, że wydawałoby się, że po 
osobie, która prowadziła własną działalność i ma tak bogate doświadczenie, no 
taka osoba powinna rozróżniać co to jest podmiot publiczny, a co to jest podmiot 
prywatny. To jest klucz, to jest clou problemu, podmiot publiczny, a podmiot 
prywatny. Jeżeli mówimy o tym przypadku, o którym Pan wspomniał na temat 
Warszawy, czy kwestii prywatyzacyjnej, kwestii tego0 co działo się w urzędzie 
publicznym, samorządowym, to mam nadzieję, że Pan wyczuwa drobną różnicę,  
a jeśli nie to w czasie przerwy, bo nie będę zanudzał.             

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Na zasadzie ad vocem 
Pani Radna Stefania Ratajczak.  

Pani Radna Ratajczak – Ja do wypowiedzi Pana Grzegorza 
Rusieckiego. Panie Grzegorzu! Myślę, że dobrze Pana znam. Zawsze Pan się 
wypowiada merytorycznie, spokojnie, mądrze, dziś jest Pan zdenerwowany. 
Najbardziej mnie ubodło w Pana wypowiedzi jedna rzecz. W 2014 roku jak 
powiedział Pan Prezydent Łukasz Borowiak był Pan odpowiedzialny za sport. Pan 
Prezydent Tomasz Malepszy Panu zaufał. Odebrałam teraz to tak, że Pan 
wszystko obciąża Pana Prezydenta Tomasza Malepszego. To jest proszę Pana, ja 
bym tego nie zrobiła, jako kobieta. Na wszystko bym mogła sobie pozwolić, ale nie 
na takie coś, przynajmniej ja to tak odebrałam. Wyraźnie Pan powiedział: „za 
wszystko odpowiadał Prezydent”. Ja już bym Panu nigdy nie powierzyła 
stanowiska zastępcy. Mam bardzo poważne wątpliwości, że mieszkańcy się 
zastanowią nad tym, jak głosować na nowego Prezydenta, jeśli Pan będzie 
kandydował. W moich oczach dzisiaj Pan naprawdę bardzo dużo stracił przez to 
jedno zdanie, przez to jedno zdanie, proszę odpowiadać za to, co Pan robił. Nie 
wiem jaki będzie wynik tej kontroli, czy pozytywny, czy nie, ale nigdy bym sobie na 
to nie pozwoliła. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo, dziękuję. Proszę 
Państwa! Zaczynamy dyskutować na temat słów, które padają. Wolałbym 
żebyśmy dyskutowali na temat komisji doraźnej i dlatego pozwolę sobie właśnie 
zamknąć listę osób, które będą ad vocem się wypowiadały. Bardzo proszę Pan 
Radny Tomasz Malepszy, a potem Pan Radny Grzegorz Rusiecki.  

Pan Radny Malepszy – Tak trochę Panie Przewodniczący chemia 
jest dobra między nami, bo chciałem zaapelować tak, z jednej strony mam,  
z uznaniem odnoszę się do kierowania obradami Sesji przez Pana, ale  
z drugiej proponuję, aby Pan moderował to w kierunku takim, abyśmy rozmawiali 
nie ad personam, tylko właśnie do rzeczy, do meritum, bo wtedy to ułatwi nam 
merytoryczną dyskusję. I tak do wypowiedzi zarówno Grzegorza, jak i Pani 
Przewodniczącej Ratajczak. Mam duże uznanie dla współpracy mojej z Panem 
Grzegorzem Rusieckim, ale głos mój głównie polegał na tym, żebyśmy rozmawiali 
merytorycznie, nie odnosili się personalnie. Dziękuję.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Bardzo proszę na 
zasadzie ad vocem Pan Grzegorz Rusiecki.  

Pan Radny Rusiecki – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Wysoka Rado! Ja też już ostatni raz do Pani Radnej Ratajczak, którą też cenię za 
wiele rzeczy, które w samorządzie robi. Jeżeli tak Pani odebrała tą moją 
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wypowiedź, to absolutnie nie było to moją intencją. Mam ogromny szacunek  
i bardzo i dozgonną wdzięczność do Prezydenta Malepszego za to, że zaufał 
wtedy bardzo młodemu człowiekowi i powierzył mu odpowiedzialną funkcję. I jako 
taki właśnie starałem się ją pełnić w ten sposób, aby nigdy nie nadużyć zaufania. 
Zawsze trzeba znać swoje miejsce w szeregu. Jest szef i są osoby, które na rzecz 
tego szefa pracują i ponoszą pełną odpowiedzialność. I podpisuję się pod każdą 
decyzją, która wtedy zapadała. Dziękuję.      

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo. Proszę Państwa! 
Zakończyliśmy dyskusję. Proszę Państwa! Proponuję aby komisja miała  
5 osobowy skład. Bardzo proszę o zgłoszenia kandydatów do komisji. Bardzo 
proszę o zgłoszenia. Proszę o zgłoszenie się przez wduszenie odpowiedniego 
guzika. Mamy Pana Marka Goryniaka. Bardzo proszę Pan Marek Goryniak 
zgłasza rozumiem kandydata. Bardzo proszę.    

Pan Radny Goryniak – Panie Przewodniczący! Proszę Państwa! Ja 
chciałem zgłosić mojego współtowarzysza Adama Kośmidra do komisji 
nadzwyczajnej rekomendując go, jako doświadczonego powiedzmy 
przedsiębiorcę znającego stosunki gospodarcze, bardzo powiedzmy wnikliwego 
człowieka, który na pewno spełni swoją funkcję w tej komisji. Dziękuję.      

Pan Przewodniczący Szczot – Towarzysz Adam, towarzysz 
oczywiście Marka Goryniaka. Adam, czy się zgadza? 

Pan Radny Kośmider – Tak.  
Pan Przewodniczący Szczot – Tak zgadza się Pan Adam 

Kośmider, zgadza się. Bardzo proszę Pan Kazimierz Jęcz.    
Pan Radny Jęcz – Panie Przewodniczący! Mając szacunek do 

mojego kolegi, szefa Klubu Prawa i Sprawiedliwości, chciałbym zgłosić do komisji 
jako członka tej komisji Pana Marka Goryniaka.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dobrze, dziękuję bardzo.   
Pan Radny Jęcz – Przedsiębiorca wiemy doskonale, że to jest 

człowiek, który jest bardzo solidny, kompetentny. Dziękuję.  
Pan Przewodniczący Szczot – I nieustępliwy. I to była moja ocena. 

Bardzo proszę Pan Marek, Pan Sławomir Mocek.   
Pan Radny Mocek – Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! Ja 

oczywiście do komisji chciałbym z naszego klubu zgłosić naszą Przewodniczącą 
Panią Hanię Kotomską. Proszę bardzo.      

Pan Przewodniczący Szczot – Pytam, czy Pan Marek Goryniak 
zgadza się?  

Pan Radny Goryniak – Tak. 
Pan Przewodniczący Szczot – Pan Marek Goryniak się zgodził. 

Czy Pani Hania Kotomska się zgadza?  
Pani Radna Kotomska – Tak.  
Pan Przewodniczący Szczot – Zgodziła się. Czy są jeszcze jakieś? 

Pan Kazimierz Jęcz chce zgłosić jeszcze jedną osobę widzę. Dobrze, wycofał się. 
Pan Wojciech Rajewski. Bardzo proszę.      

Pan Radny Rajewski – Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący! No 
nie byłbym sobą, jakbym nie zwrócił uwagi, że troszeczkę proceduralnie pewne 
rzeczy żeśmy przeskoczyli, ale już skoro są za nami, to niech tak zostanie, bo 
mieliśmy ostatecznie ustalić, czy ta komisja będzie miała 5, czy 6, czy 3 osoby, ale 
rozumiem, że nie było głosu sprzeciwu i jest pełna akceptacja, ale to tak na 
przyszłość. Ale w ten sposób chcę jasno i wyraźnie powiedzieć, że też nam 
zależy, aby jasno i wyraźnie pewne sprawy sobie powiedzieć, sprawdzić, a nie 
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zostać w sferze domniemań. I w duchu takiej atmosfery chciałbym w imieniu klubu 
Radnych Lewicy zgłosić jako kandydata do tej komisji siedzącego obok mnie po 
lewej stronie Tomasza Malepszego. Dziękuję bardzo.  

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Czy Pan Radny Tomasz 
Malepszy zgadza się?  

Pan Radny Malepszy – Tak. 
Pan Przewodniczący Szczot – Wyraził zgodę. Czy są jeszcze 

jakieś zgłoszenia? Pani Hania Kotomska, bardzo proszę.  
Pani Radna Kotomska – Szanowni Państwo! Ja w imieniu swoim  

i myślę, że wielu z Państwa też chciałam zaproponować kandydaturę Pana 
Krystiana Maćkowiaka.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. Czy Pan Krystian 
Maćkowiak zgadza się? 

Pan Radny Maćkowiak – Tak . 
Pan Przewodniczący Szczot – Zgadza się, tak? 
Pan Radny Maćkowiak – Tak . 
Pan Przewodniczący Szczot – Mamy 5 kandydatów. Przypomnę, 

Adam Kośmider, Marek Goryniak, Hania Kotomska, Tomasz Malepszy i Pan 
Maćkowiak. Czy są jeszcze jakieś zgłoszenia? Nie widzę. Proszę Państwa!  
W związku z tym przegłosujemy teraz skład komisji. Proszę sobie tam wpisać te  
5 nazwisk, Adam Kośmider, Marek Goryniak, Hania Kotomska, Tomasz Maleszy  
i Krystian Maćkowiak. Proszę bardzo. Kto z Pań i Panów Radnych jest za tym, aby 
powołać komisję w składzie 5 osobowym z nazwiskami, które przed chwilą 
wymieniłem, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dobrze. Informuję Wysoką 
Radę, że ten skład komisji został poparty  
 
Wniosek został przyjęty:  
17 głosami za, 
  2 głosami przeciw, 
  1 głosem wstrzymującym się, 
  1 osoba nie głosowała.  
 

Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Państwa! Zanim podejmiemy 
jeszcze uchwałę prosiłbym, aby wybrany skład komisji podszedł do Biura Rady  
i się ukonstytuował. Bardzo proszę o podejście, a my mamy teraz 5 minut przerwy.   
 

Przerwa.                                                                                                                             

Po przerwie: 

Pan Przewodniczący Szczot – Wznawiam obrady Sesji, wznawiam 
obrady. Chciałbym Państwa poinformować, że komisja się ukonstytuowała, że 
Przewodniczącym Komisji został Pan Radny Adam Kośmider,  
a wiceprzewodniczącą Pani Hanna Kotomska, więc mamy ustalony skład komisji  
i teraz możemy głosować nad projektem uchwały powołującej komisję. Czyli jeżeli 
Państwo zagłosujecie teraz za, to powołujemy komisję, jeśli przeciw, to komisji nie 
będzie bez względu na skład, który został powołany. I w związku z tym pytam, kto 
z Pań i Panów Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie powołania komisji 
doraźnej Rady Miejskiej Leszna do zbadania okoliczności związanych  
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z zamknięciem pływalni „Akwawit” – DRUK Nr 640 – proszę o podniesienie ręki 
i naciśnięcie odpowiedniego przycisku. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała w sprawie powołania komisji 
doraźnej na DRUKU Nr 640, została, także powołaliśmy komisję w składzie  
o którym wspominałem wcześniej.     
 
Uchwała została podjęta:  
16 głosami za, 
  3 głosami przeciw, 
  1 głosem wstrzymującym się, 
  1 osoba nie głosowała.  
 
 

Uchwała Nr XLIV/611/2018 
Jak w Załączniku Nr 37 

 
 

Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Państwa! To był ostatni 
punkt, ostatnia uchwała punktu 4. Przechodzimy teraz do Interpelacji i zapytania 
Radnych. 
 
Pkt 5. Interpelacje i zapytania Radnych.  
 

Pan Przewodniczący Szczot – O przedstawienie swojej interpelacji 
proszę Panią Radną Stefanię Ratajczak. Ma 2 interpelacje, a o odpowiedź proszę 
Panią Annę Poloch, naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska. 

Pani Radna Ratajczak – Zgłaszam jedną interpelację i jedno 
zapytanie – Są na piśmie i stanowią Załącznik Nr 38 do niniejszego protokółu. 
Zwracam się z zapytaniem ile pracowników samorządowych, w tym pracowników 
oświaty - szkoły, przedszkola, przeszło na emeryturę w roku 2016, 2017 i ile osób 
planuje przejść na emeryturę w roku 2018? I druga bardzo krótka interpelacja. 
Składam interpelację o usunięcie eternitu z szopy, która się znajduje około 20m od 
domów mieszkalnych, chodzi mi przy ul. Osieckiej 3. Tam dwie osoby, albo trzy 
chorują na bardzo poważną chorobę, raka i obawiają się, że to może 
przyspieszyć, więc gorąca prośba. Dziękuję bardzo.  

Pan Przewodniczący Szczot – O pierwszą odpowiedź proszę Pana 
Sekretarza, a drugą Panią Annę Poloch. Tak? Rozumiem. 

Pan Dziamski, Sekretarz Miasta Leszna – Panie Przewodniczący! 
Panie Prezydencie! Panie i Panowie Radni! W odpowiedzi na interpelację Pani 
Radnej Stefanii Ratajczak dotyczącej ilości pracowników samorządowych, którzy 
przeszli na emeryturę w latach 2016, 2017 oraz o planowanych przejściach na rok 
2018 uprzejmie informuję, że na ten moment mogę przedstawić Pani tylko 
informację dotyczącą urzędu, ponieważ zadaliśmy pytanie wszystkim jednostkom. 
Zbierzemy te informacje i otrzyma Pani ją w wersji pisemnej w takim 
tabelarycznym zestawieniu. Natomiast, jeśli chodzi o urząd, to w roku 2016 było to 
4 pracowników, w roku 2017 5 pracowników, a zaplanowało przejście na 
emeryturę, na dzień 22 stycznia mamy informację, 3 pracowników. Pozostała 
informacja będzie zbiorcza i otrzyma ją Pani myślę, że do połowy przyszłego 
tygodnia.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję.  
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Pan Dziamski, sekretarz Miasta Leszna – Bardzo proszę. 
Pan Przewodniczący Szczot – Bardzo proszę Panią Annę Poloch.  
Pani Poloch, naczelnik WOŚ – Szanowna Pani Radna! Pod 

wskazanym przez Panią adresem znajduje się budynek gospodarczy, nie szopa 
tylko budynek gospodarczy, o długości ponad 10m. Jest on w zarządzie 
Miejskiego Zakładu Budynków Komunalnych. No rzeczywiście na dachu znajdują 
się płyty faliste azbestowe. Z tego, co się zdołałam dowiedzieć od dyrektora 
Szafranka, ten budynek będzie w najbliższych latach wyburzony. Aktualnie, 
zgodnie z aktualnym stanem prawnym w Polsce, wyroby zawierające azbest mogą 
być użytkowane, zgodnie oczywiście z wszelkim prawem, do końca roku 2032.  
W związku, z czym ponieważ tam na w tym budynku znajdują się pomieszczenia 
gospodarcze, z których również korzystają mieszkańcy pobliskich budynków  
z tego, co się dowiedziałam od Pana dyrektora, to w najbliższym okresie zarządca 
tego budynku, czyli MZBK przeprowadzi kontrolę tego pokrycia dachowego pod 
kątem właśnie zgodności z przepisami budowlanymi. Dziękuję.     

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie.  
O przedstawienie swojej interpelacji proszę Radnego Pana Damiana Szymczaka.  

Pan Radny Szymczak – Dobrze. Dziękuję uprzejmie. Ja mam 
pytanie dotyczące ul. 17 Stycznia – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 39 do 
niniejszego protokółu. Jadąc od wjazdu do stadionu w stronę Ronda Sybiraków 
no, czyli tą kostką brukową i skręcamy w lewo na ul. Bolesława Prusa. Tam jadąc, 
szczególnie rano z naprzeciwka jedzie dużo samochodów. I ci, którzy jadą tym 
kierunkiem, o którym ja mówię, tym pasem właśnie od strony mini ZOO, jeżeli ktoś 
skręca w lewo w ul. Prusa to po prostu on blokuje w tym momencie ruch, 
ponieważ wszystkie samochody jadące za nim muszą po prostu czekać aż on 
będzie mógł przejechać i skręcić w ul. Prusa, co często wcale nie jest łatwe, no 
ponieważ od Ronda Sybiraków tych samochodów jeździ bardzo dużo. I takie moje 
pytanie, czy po prostu z prawej strony tej drogi, do tej kostki brukowej, czy nie 
można by jeszcze jakiegoś asfaltu dołożyć, czy po prostu choćby utwardzić ten 
teren po to, żeby samochody, jeżeli samochód stoi, chce skręcić w lewo, żeby 
samochody, które po prostu jadą, stoją za nim, mogły też spokojnie minąć  
z prawej strony, aby w ten sposób po prostu rozładować i nie tworzyć korków w 
tym miejscu?     

Pan Przewodniczący Szczot – O udzielenie odpowiedzi proszę 
Pana Dominika Kaźmierczaka. 

Pan Kaźmierczak, kierownik MZDiI – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo! Odpowiadając na interpelację Pana Radnego 
Damiana Szymczaka informuję, że w roku 2018 zostanie wybudowana zatoka na 
ul. 17 Stycznia, zatoka autobusowa, na odcinku między Rondem Sybiraków  
a ul. Bolesława Prusa. Zatoka ta poprawi na tym odcinku przepustowość tej drogi, 
ponieważ zlikwidowane zostanie miejsce, gdzie autobus zatrzymuje ruch  
w strefie przystanku. Jeśli chodzi o wnioskowane poszerzenie, może one nastąpić 
w trakcie kompleksowej przebudowy ul. 17 Stycznia w okresie perspektywicznym, 
czyli w najbliższych latach.   

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję. O przedstawienie swojej 
interpretacji proszę Radnego Pana Piotra Więckowiaka. 

Pan Radny Więckowiak – Szanowni Państwo! Panie Prezydencie! 
Dzisiaj złożyłem dwie interpelacje – Są na piśmie i stanowią Załącznik Nr 40 do 
niniejszego protokółu. Pierwsza dotyczy możliwości budowy drogi, która 
łączyłaby ul. Górowską, ul. Kryłowa i ul. Zaborowską. Taka droga jest 
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zlokalizowana w planie zagospodarowania przestrzennego i bardzo ułatwiłaby 
mieszkańcom dojazd do swoich posesji. I druga interpelacja dotyczy możliwości 
budowy przejazdu kolejowego w przedłużeniu ul. Zacisze. Taki przejazd byłby 
bardzo atrakcyjnym jakby połączeniem tej części miasta z Zatorzem i przyczyniłby 
się do zmniejszenia korków, które tworzą się na ul. Krasińskiego i głównie ten 
korek dotyczy prawoskrętu w stronę wiaduktu. Także mieszkańcy Zatorza  
w godzinach szczytu mogliby przedłużeniem ul. Zacisze dojechać na Zatorze. 
Także proszę o odpowiedź o możliwości.      

Pan Przewodniczący Szczot – O udzielenie odpowiedzi proszę 
Pana Dominika Kaźmierczaka. 

Pan Kaźmierczak, kierownik MZDiI – Szanowni Państwo! 
Odpowiadając na interpelację Pana Radnego Piotra Więckowiaka informuję, że 
dokonany został podział nieruchomości, geodezyjny podział nieruchomości, pod 
drogę łączącą ul. Górowską z ul. Iwana Kryłowa. Trwają obecnie prace związane  
z przejęciem od Skarbu Państwa przez miasto Leszno tej działki. Zostało 
podpisane stosowne porozumienie w sprawie nieodpłatnego przejęcia tej drogi  
i tak liczymy, że w okresie jednego miesiąca powinien zostać podpisany akt 
notarialny. Natomiast, jeśli chodzi o drugą interpelację, PKP PLK przystąpiło do 
opracowywania dokumentacji przedprojektowej i programu funkcjonalno 
-użytkowego dla przebudowy linii kolejowej nr 14. I firma wykonująca powyższą 
dokumentację zwróciła się do jednostek samorządu terytorialnego o składanie 
wniosków dotyczących oczekiwanego zakresu przebudowy, zakresu tej 
przebudowy na terenach jednostek samorządu terytorialnego. Jednym  
z postulatów, bo tych postulatów było 18, złożonym przez miasto Leszno jest 
budowa przejazdu kolejowego właśnie w tym ciągu łączącym ul. Kilińskiego  
z ul. Zacisze.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Proszę 
Państwa! Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
Pkt 6. Wolne głosy i wnioski.  
 

Pan Przewodniczący Szczot – Tutaj wiem, że zgłosił się Pan. 
Potwierdza Pan, zgłosił się Pan do wypowiedzi, tak? To za chwilę Panu dam 
możliwość taką. Jeszcze chciałbym zabrać... i Pan, dobrze, dobrze. Czy ktoś 
jeszcze z Radnych chciałby zabrać głos? Zamykam listę zgłoszeń. Proszę 
Państwa! Na poprzedniej Sesji zaapelowałem do Pana Przewodniczącego, mogę 
się pomylić nazwy, ale do Przewodniczącego Miejskiej Platformy Obywatelskiej 
Pana Grzegorza Rusieckiego, z prośbą z apelem o zainterweniowanie w sprawie 
Kolei Metropolitalnej, aby podjął jakieś działania, czynności, aby no temat 
wzruszyć, bo on wydawał się na tamten moment nie do wzruszenia. Wiem, że 
kolega, mój kolega Radny Sejmiku Pan Marek Sowa podejmował takie próby 
bezskutecznie. Czy Pan podjął jakieś działania w tej sprawie? Pytanie było do 
Pana Grzegorza Rusieckiego, bo ja ten apel przekazałem dokładnie w tym samym 
momencie Rady, czyli w wolnych głosach i wnioskach do Pana 
Przewodniczącego, nowego Przewodniczącego Platformy Obywatelskiej. Czy 
podjął się Pan takich czynności? Bardzo bym prosił o odpowiedź.         

Pan Radny Rusiecki – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! 
Nie wiem, czy Przewodniczący PiS-u czy, bo teraz nie wiem w jaki sposób 
rozmawiamy? 
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Pan Przewodniczący Szczot – Znaczy ja wypowiadałem się wtedy 
w wolnych głosach i wnioskach jako radny, jako radny. 

Pan Radny Rusiecki – Natomiast Panie Przewodniczący chciałem 
zadać Panu pytanie, a Pan uważa, że tego typu rzeczy powinny być załatwiane po 
linii partyjnej? 

Pan Przewodniczący Szczot – Moim zdaniem tak. Jest Pan, Sejmik 
Województwa Wielkopolskiego zarządzany jest przez Platformę Obywatelską 
wspólnie z PSL-em i moim zdaniem, gdyby Pan zechciał zainterweniować to 
myślę, że posłuchaliby Pana i wsparliby nasze starania o to, dlatego pytam, czy 
podjął Pan jakiekolwiek czynności w tej sprawie? Dziękuję.   

Pan Radny Rusiecki – Panie Przewodniczący! Mamy zatem 
zupełnie odmienny sposób patrzenia na życie publiczne, na transparentność, 
przejrzystość i na relacje pomiędzy władzami poszczególnych jednostek i szczebli. 
Dziękuję.       

Pan Przewodniczący Szczot – Dobrze. Znaczy mam wątpliwości, 
do czego jest Pan potrzebny w tej Platformie Obywatelskiej, jeżeli Pan nie 
interweniuje w ważnych sprawach, bo my interweniujemy w wielu sprawach  
i pomagamy miastu interweniować w różnych kwestiach, przekonywać, 
przekazywać nasze stanowisko i w wielu kwestiach to się udaje w wymiarze 
konkretnym w złotówkach, w milionach złotych, to widać i czuć. Dziękuję. Bardzo 
proszę na zasadzie ad vocem, tak. Bardzo proszę.   

Pan Radny Rusiecki – Panie Przewodniczący! Bardzo proszę nie 
nadużywać swojej pozycji Przewodniczącego do wypowiadania tak 
bulwersujących komentarzy. Dziękuję.   

Pan Przewodniczący Szczot – Szanowny Panie! Ja wypowiadam 
się teraz jako radny, zaznaczyłem to. Bardzo proszę teraz mamy dwie wypowiedzi 
tutaj gości naszych. Bardzo proszę w pierwszej kolejności Pan. Bardzo proszę  
o podanie mikrofonu.   

Gość – Dzień dobry. Witam Panie Prezydencie! Szanowni Radni! 
Panie Przewodniczący! Byłem tutaj 31 sierpnia z prośbą o zajęcie się moim 
stanowiskiem. Bardzo mocno zajmujecie się Państwo „Akwawitem”, pomogliście 
tym pracownikom. Ja pozbyłem się 11 pracowników, odeszli, zapłacono mi 39 tys. 
Byłem na rozmowach u Prezydenta, był również Pan dyrektor MOSiR. Może  
w ferworze nerwów powiedziałem, że sfrezuję tą całą płytę, jeżeli ona jest do 
wymiany i zróbcie sobie ją jeszcze raz na nowo, a jeżeli ktoś ją zrobi w tym stanie 
jak ona teraz jest, to ja za nią osobiście zapłacę, bo nikt nie zrobi tak dobrze, jak 
jest zrobione. I chciałem się dowiedzieć, jakie ustalenia zrobiła Komisja 
Rewizyjna? Bo czasu upłynęło sporo, ja nie mam żadnych informacji. Gdyby nie 
moje starania i podjęcie w ostatnim momencie dobrego, bardzo dobrego kontraktu  
w powiecie leszczyńskim, to prawdopodobnie już by mnie tu w ogóle nie było, bo 
naprawdę po takim strzale w plecy można mieć czarne myśli. Także bardzo 
proszę o przyspieszenie działań, bo moje działania w tej chwili skierowały się już 
do Prokuratury Krajowej, powiadomiłem o możliwości popełnienia przestępstwa  
i też czekam właśnie na uzgodnienie, na wezwanie przed prokuratora do 
Warszawy. Dziękuję.            

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Może tylko 
krótko, Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej by nam powiedział na jakim 
etapie jesteście Państwo w tej sprawie? Bardzo proszę Pan Adam Kośmider 
Przewodniczący zespołu kontrolnego.  
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Pan Radny Kośmider – Bardzo przepraszam, ale wyjąłem już kartę 
także zabiorę głos za Pana Przewodniczącego. Jestem przewodniczącym komisji, 
która, zespołu Komisji Rewizyjnej, która zajmuje się tym problemem. Jak Panu 
wspominałem, a spotkaliśmy się bodajże w środę, tak, że wpłynęły dwie opinie 
prawne w sprawie tutaj wątpliwości, jakie miał zespół. Także myślę, że cały 
materiał mamy tutaj zgromadzony i już teraz bez zbędnej zwłoki zostanie 
opracowany protokół, który myślę, że zespół przedłoży Panu Przewodniczącemu, 
no bez zbędnej zwłoki tak jak wspomniałem, ale rozmawialiśmy o tym no bodajże  
w środę, tak.     

Gość – To była tylko rozmowa, a wszędzie w prokuraturze chcą 
pisma, bo mówią słowami nic nie daje. Też długi czas, bardzo długi czas starałem 
się dostać na rozmowę do Pana Prezydenta, spotykałem się z odmowami, 
zgłosiłem na piśmie, zadziałało, rozmawialiśmy. Kilka słów żeśmy sobie 
powiedzieli, parę wyjaśnień, także proszę na piśmie, no konkretną datę, kiedy 
mogę cokolwiek uzyskać, bo bardzo duże straty poniosłem z tego tytułu, że mi nie 
zapłacono za roboty wykonane dobrze, bo nikt tego nie rozebrał. Próbuje się mnie 
poprawiać bardzo nieudolnie, bo powiela się po prostu błąd, który powstał.  
I oczekuję stanowiska Komisji Rewizyjnej ażebym mógł iść z tym dalej.     

Pan Radny Kośmider – Ja Panu chętnie powiedziałbym jakie 
powiedzmy jest stanowisko Komisji Rewizyjnej i jak powiedzmy w przybliżeniu 
wyglądał będzie protokół, ale no niestety ze względu na przepisy, jakie mnie 
obowiązują, no do momentu zaakceptowania tego protokółu niestety nie mogę 
udzielać takich informacji.      

Gość – No, bo przepraszam, wtedy na tej Sesji Rady Miasta  
31 sierpnia była mowa, że w ciągu tygodnia, dwóch Komisja wyjaśni sprawę i...   

Pan Przewodniczący Szczot – Nie, nie. Myśmy Pana uprzedzali, że 
to może potrwać bardzo długo. 

Gość – Dobrze, to ja w takim razie podziękuję za głos i będę 
oczekiwał i może na następnej Sesji Rady Miasta będę mógł powiedzieć coś 
lepszego, że się coś dzieje.  

Pan Przewodniczący Szczot – Czyli jak znam sytuację myślę, że  
w ciągu miesiąca powinniśmy mieć, znaczy ja mówię w ciągu miesiąca, a Pan 
Przewodniczący zespołu mówi szybciej, dobrze. Proszę Państwa! Bardzo proszę 
Pan teraz zabierze głos.     

Gość 2 – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! 
Szanowni Państwo! Dwa tematy chcę poruszyć, znaczy dwa wnioski takie w tym. 
Wiemy, że o sprawie odnośnie darmowych przejazdów, czy w ogóle zwolnienia od 
opłaty w komunikacji miejskiej już wiele mówiono. Natomiast w tej chwili jest 
aktualnie tak, jest tak, że osoba, która korzysta ze zwolnienia mając już 70 lat 
musi posiadać Leszczyńską Kartę Miejską. Natomiast osoby, jeśli tej karty nie 
posiada, musi wykupić po prostu bilet. Natomiast osoby, które wokół Leszna się 
znajdują i chcą odwiedzić Leszno, a mają wiek powyżej 70 lat muszą o te kartę 
postarać się względnie wykupić bilet. Mam propozycję do Pana Prezydenta żeby 
zlikwidować w ogóle te karty, bo niepotrzebne one są. Jeśli kontrola jest  
i siedemdziesięciolatek posiada dokument, czy dowód osobisty, prawo jazdy, czy 
jakiś inny dokument tożsamości okazuje i to jest wystarczające, że ma prawo do 
korzystania z bezpłatnego przejazdu miejską komunikacją samochodową. To 
samo, jeśli chodzi o osoby, które przyjeżdżają do Leszna i odwiedzają Leszno. No 
myślę, że chyba jakiś, no gościnność wymaga tego, że jeśli ten 
siedemdziesięciolatek przyjeżdża do Leszna niech jeździ za darmo sobie po 
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mieście itd., jeśli ma to. Świadczyć będzie to o naszej gościnności, że przyjeżdża  
i nie musi się starać, bo wiemy, że tych siedemdziesięciolatków na pewno nie ma 
aż tak dużo, żeby tutaj straty jakieś ponosił Miejski Zakład Komunikacji. I również 
zwracam się do Pana Prezydenta. Proszę przeanalizować... 

Pan Przewodniczący Szczot – Proszę o spokój! 
Gość 2 – ...i zwolnić dzieci i młodzież naszego miasta z opłaty za 

przejazdy komunikacją miejską. Ja myślę, że stać nas, jako miasto, żeby te nasze 
pociechy nie kupowały biletów, żeby nie musiały odbijać i tak dalej i tak dalej. 
Niech będzie bezpłatny przejazd dzieci i młodzieży na terenie, z naszej miejskiej 
komunikacji samochodowej by korzystali. Ja myślę, że tutaj jedno posunięcie, 
jedna decyzja Pana Prezydenta powinna załatwić tą sprawę i raz będziemy 
przynajmniej my dumni, bo tyle się mówi o młodzieży, o dzieciach, o wychowaniu 
itp. To jeden temat. I drugi temat. Jeśli chodzi, proszę Państwa w 2013 roku 
ukazała się książka pt. „Ziemia Leszczyńska - styczeń 1945 rok” finansowane 
wydanie tej książki, finansował Urząd Miasta w osobie Pan Prezydent Tomasz 
Malepszy. Bardzo się z tego cieszę, że właśnie ta książka się ukazała, ponieważ 
miałem okazję z nią się zapoznać. Natomiast mam pewne ubolewanie, że  
w bibliotece, jeśli chodzi o wypożyczenie tej książki nie ma, nie ma w księgarniach 
w Lesznie, nie ma, jedynie w innych placówkach kulturalnych również tej książki 
nie ma. Znajduje się tylko jeden egzemplarz w czytelni i tam sobie można usiąść  
i poczytać, dlatego moja gorąca prośba jest do Pana Prezydenta, by spowodował 
żeby faktycznie ta książka trafiła do wiele, wiele punktów sprzedaży naszej kultury 
w Lesznie, ponieważ już za kilka dni będzie wielkie wydarzenie mamy, mamy 
rocznicę wyzwolenia Leszna, czyli 31 stycznia będziemy obchodzić wyzwolenie 
spod zaborców, jakim byli niemieccy to myślę, że tutaj no należy się szczególny 
ukłon dla mieszkańców, którzy przeżyli i pokolenia następne odświeżają sobie  
w swoich wspomnieniach właśnie tą doniosłą rocznicę jaką jest 31 stycznia 1945 
rok. Dziękuję za uwagę.    

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Jeśli mogę 
Panu podpowiedzieć to sprawa pierwsza, o której Pan mówił w sprawie 
komunikacji miejskiej Rada Miejska Leszna zajmowała się tym kilkukrotnie, 
Komisje zajmowały się tym kilkukrotnie. Takie propozycje padały, jak na razie nie 
uzyskały poparcia i leży to w kompetencji nie Prezydenta Miasta Leszna tylko 
Rady Miejskiej Leszna. Rada Miejska Leszna ustala cenniki, ustala regulamin itd., 
w którym jest wszystko to zawarte, więc jedyną moim zdaniem drogą jest 
spotkanie z Radnymi Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej, no  
i tam próba przekonania ich do tego rozwiązania. Jeśli Pan ich przekona, to wtedy 
powstanie pewnie jakiś projekt uchwały i wtedy będzie decyzja na Sesji. Także tak 
mogę Panu podpowiedź. Dziękuję bardzo.         

Gość 2 – Dziękuję.           
Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Państwa! Na tym momencie 

nie dyskutujemy, ale rozumiem, że Pan ad vocem do wypowiedzi poprzednika, 
tak? Bardzo proszę w celu sprostowania, tak?  

Pan Radny Szymczak – Mogę?  
Pan Przewodniczący Szczot – Proszę.  
Pan Radny Szymczak – Ja tutaj się troszeczkę zabawię w adwokata 

Pana Prezydenta. Chodzi o tą książkę, pana Bogdanowicza, jeżeli dobrze 
pamiętam, o wyzwoleniu Leszna. Ciekawe rzeczywiście. No mówi Pan o 2013 
roku. Także mówię dlaczego w adwokata Pana Prezydenta? No bo akurat nie, bo 
Pan Borowiak wtedy nie kierował miastem. No tak, biblioteka myślę dosyć solidnie 
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tam zawsze po kilka egzemplarzy tych książek odkłada. Natomiast Pan mówił  
o dodruku. No ja po prostu troszeczkę tym się interesuję i ja wiem, że z tym może 
być problem, dlatego że nikt tam 10, 20, czy 30 egzemplarzy raczej nie dodrukuje, 
znaczy teoretycznie można tylko, że za straszne pieniądze. Natomiast kilkaset 
egzemplarzy, no po prostu byłoby, że tak powiem za dużo, no do tego trzeba 
jakoś\ Rzeczywiście, ale ma Pan rację, tu się zgadzam, że tą książkę i parę 
innych jeszcze przydałoby się dodrukować, no a już kiedyś muszę się tym 
zainteresować, czy przypadkiem nie ma takiej opcji w ogóle żeby, że tak powiem 
za jednym zamachem kilka tytułów po prostu wydrukować i jedną serią nie także... 

Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo.  
Pan Radny Szymczak – Mam nadzieję, że się jeszcze spotkamy  

i będziemy mogli dyskutować.  
Pan Przewodniczący Szczot – Dziękuję bardzo, dziękuję. W ten oto 

sposób ta książka się stała białym krukiem, bo nie można  jej nigdzie dostać.  
 
Pkt 7. Zakończenie.  
 

Pan Przewodniczący Szczot – Proszę Państwa! I w ten sposób 
kończymy Sesję. Zamykam Sesję Rady Miejskiej Leszna 44. Dziękuję Państwu  
i do zobaczenia.  
 
 
 
 
Protokołowała:          Przewodniczący obrad: 
 
Justyna Pełszyk          Przewodniczący Rady Miejskiej   
 

        Sławomir Szczot 
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Wyniki głosowania jawnego; przeprowadzonego podczas XLIV Sesji Rady 
Miejskiej Leszna w dniu 25 stycznia 2018 roku – Są na piśmie i stanowią 
Załącznik Nr 41 do niniejszego protokółu. 
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